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Summarized Sworn Detainee Statement

TheTribunal President read thehearinginstructionstothe Detainee. The Detainee
requested additional clarification of the purposeof the proceedings. The Tribunal
President explained the processa second time. The Detaineethen confirmed that he
under stood the processand had no questions. The Recorder presented the summary of
evidencein full totheTribunal. AstheTribunal President explained the proceedings,
the Detaineeinterrupted and stated thefollowing;

Tribunal President: The Detainee had requested no witnesses or documents be produced
for the Tribund today.

Detainee: | don't have witnesses, but | have alawyer in Italy.
Tribuna President: Your lawyer will not be available for this session.

Detainee: How can | bring witnesses? | have no witnesses. | have one friend that came
with me from Afghanistan. He is here, | can bring him, and he will say everything. But
he's not here, so | don't know who to bring as awitness.

Tribunal President: | understand. Aswe indicated earlier, and you indicated earlier, you
have no witnesses to appear today.

Detainee Yes, Sr. *

TheTribunal President then askedif the Detaineestill wishedto participatein the
Tribunal, andif hewouldliketotakethe Muslim oath. The Detaineeindicated hestilt
wished to present evidence, and took the Muslim oath.

ThePersonal Representativethen stated each point of unclassified evidence separately
toallowthe Detaineetorespond, and included noteshe had gathered fromthe
Detaineein apreviousinterview.

Personal Representative: We met on the 25% of October, three weeks ago, for about 70
minutes. We discussed the summary of evidence, and he (the Detainee) was given the
options on how he wanted to present it. We decided we'd present the evidence together,
especidly sinceit's three weeks old.

Regarding thefirst two pointsnow: (3.a.l) The Detaineetravel ed from Ger many to
Afghanistan via Turkey and Pakistan in September 2001 and (3.a.2) The Detainee
received training onthe AK-47, RPG's, grenadesand pistolsat al Faroug; all of the
aforementioned training occurred sometimein September 2001: On thefirst point, he
sad hedidtravel. On the second one, regarding the training on the different weapons
sysems at d Farouq, they will be addressed together. The training, he stated, on the AK-
47 and RPG, were done in his home country of Algeria. He stated that every Algerian
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was asked to perform two years of military training. When asked if he went to a Farouq,
he sad yes, he went there for 12 days and got some training; of course he received
training, he stated he didn't go there as atourist. For a matter of record, the Detainee
stated he only received training on the AK-47. (To the Detainee): Isthere anything you
would like to add regarding this item?

Detainee: Thefive accusations, | confessed mysdf. What hurt me hurt my kids. | talked
to interrogators for 2 14 years. | didn't gpesk to them to harm me, | was telling them the
truth. | didn't want to lie to them, or (for) those to be used to harm me.

Persona Representative: And | think as we proceed through the remaining evidence, that
will come forward; your story and what you have said to be your truth.

Detainee Yes.

Persond Representative: (3.a.3) The Detaineereceived camouflage and physical
training at afacility near Kabul knownas"Camp Nine" after Americawasattacked.
Regarding this, he stated in our previous meeting that he did not receive physical training
or camouflage training. Others had gotten physical training, but the Detainee clams he
did not.

Detainee: Yes.

Persond Representative: (3.a.4) The Detainee was captured in a house wher e he stayed
with asenior al Qaidaleader in Faisalabad, Pakistan. On thisfourth point, he stated
yes, hewas in Pakistan. And you (the Detainee) may need to help me on this because
there'salot of information here. The houses, he stated, each had supervisors. The house
you stayed at was (affiliated with the) a-Tabligh (Jamaat a-Tabligh) society. Thelr
mission was to recruit Mudims. The people of d-Tabligh would move people between
different houses, and he stayed at two houses. The firg house was for two months, and
the second one was for one month and ten days. Y ou waited there until at such time you
were told where to go next, and you were told to go to Faisalabad until people would
cometo give you your passport, and then send you back to Germany, which is where you
lived. You stated you were with three people, a'Y emeni, a Russian and yoursdf. You
went by car to this house, and the supervisor of that house was Abu Khalid. Abu Khaid
would go to get food and supplies because he had amotorcycle. When you were at this
house, you were dl three told that you were brought to this house by mistake. You were
told that after the evening prayer, you'd dl be moved to another house. Y outold them
you would not leave. Can you clarify the reasons you would not leave?

Detainee: Yes. | was here for about three months. They transferred me because of
problems with people inside of house. There were always alot of people. There were
problems with food and deeping areas. They didn't let me deep or eat well, and nothing
was organized, so | dways had problems. One of the people from the Tabligh group told
me they would take us to another house so we could berelaxed. A car came, and he
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brought us all three to Faisalabad. After going there, we stayed in one house. And then a
vehicle came and took meto the house | was arrested. We stayed in that house for maybe
an hour to an hour and a hdf. The supervisor of the house was a Pakistani named Abu
Khalid. Hetold usyou haveto go to another house because it was amistake. The house
was big and nice, everybody had their own room, and | didn't want to leave. | had my
own room and put my clothes and belongingsin that room. | told him | wouldn't leave
there until | get back my passport and then I'll leave. After the evening prayers, they
brought the vehicle, and | was told to take my belongings and go with the Pakistani, but |
refused to leave. | Sayed there about two days. The guy from d Qaida, Daoud,
questioned me asto who | was, what | was doing here and who brought me. 1 sad I'm
from Germany waiting on my passport. When | get it, | will leave. He said, no problem,
you can stay here for aweek. | stayed there for about twelve days and the Pakistani
police came. They took usto prison. Daoud was arrested with us, you can ask him about
us.

Personal Representative: That was consistent with the notes of our meeting on 25™ of
October. Andit dso coversthe unclassified evidence, up to item 4, the circumstances of
his capture. Regarding (3.b.) The Detainee carried an AK-47 on the battlefield and
(3.b.2) The Detainee volunteered to fight on the Northern front in the vicinity ofBagram,
and did sofor a period of approximately two months, you told me you did not carry an
AK-47 onthe battlefield. Y ou stated you were with the Taliban because they were giving
you freedom. When you were ordered to leave Afghanistan, you left the Taliban, and
gave back the AK-47 you were given in Kabul. Regarding fighting on the Northern

front, you explained that during that time there were three lines. The firgt line wasthe
Tdiban, the second line was the Pakistanis, and the third linewasthe Arabs, You told
me you had no animogity or hate towards Americans, and that you did not cometo
Afghanigtan for the purpose of fighting. You stated you came for persona reasons, and
mentioned you wanted to express those reasons to the Tribuna. Do you till want to
express those persona reasons to the Tribuna?

Detainee: | left Germany. | went to prisons in Germany and in Italy, alot of prisons. In
July 1999 wasthe last day | was in prison in Germany. | didn't have anything but my
Polish girlfriend. 1 wastold to go there to buy heroin because it was cheaper there; in
Europeit isvery expensve. We agreed that we would leave and buy (heroin) and come
back. 1 went to Afghanistan and found everything. The Tdiban officids did not let me
leave Afghanistan. | had no passport or identification. They told me you cannot leave
unless you are given an order. So for two months or so, they bought vehicles and told us
to put our wegpons in those vehicles, and then we left for Pakistan. That'sit. | didn't
enter there to fight with the Taliban. Even in Algeriawhen | was inthe military, | did not
complete my duty; | left before. Every time | was given amonth for leave, | would leave
for ayear, | didn't like military training. | didn't like Afghanistan; | wantedto live in
Europe. It was a mistake going to Afghanistan.

Tribund President: Does this conclude your statement?
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Detainee: | don't understand. | have questions about the five points. Thetraining at
Camp Nine, | told theinterrogatorsthat | didn't have the training; | just told them the
truth about the training others were doing. | could've said | never went to Afghanistan,
they would've believed me. | didn't go thereto fight. | didn't want to die; | have awife,
children and agirlfriend. | told them the truth from the time | left Germany until 1 went
to Afghanigtan. | didn't have thetraining. That wasthefirst time | went to Afghanistan,
so when | wastold to go here or there, | went because | didn't know whereto go. | chose
to go with the Taliban because there were problems with the Arabs every day. The
Tdiban gave me the freedom to go anywhere. Arabs are given certain timesto get up
and certain times to go to the market. My friend and | had alot of problems. We went to
the Tdiban and were relieved. The Tdiban never told us anything and we were free to
go to the market or anywhere. At that place, there were airplanes flying, they told usto
leave that place and go to our families. | had aKaashnikov, and gave it to them when
the vehicles came, and went to Pakistan. | wasthe onethat told them this. They asked
(the interrogators), and | told them the truth. There'sno liesinthisstory. Theresno
negetive or positive, or anything added or taken from it.

Tribund President: We understand. Thisiswhy we welcome your testimony here today
to clear up any questions we might have.

Detainee: Now | was ableto say it, and it is out.

Tribunal President: We certainly welcome the truth, and appreciate your openness with
these statements that you have made. Welll have some questions, but before that, isthere
anything ese you'd like to make known to us?

Detainee: If you have a question, | will answer you.

TheTribunal President then asked the Personal Representativeif hehad any questions
for the Detainee, or had any additional information to presenttothe Tribunal.

Persond Representative: (to the Tribund) Sir, the one point isthat the statement he has
meade to this Tribuna was consistent with the sesson we had three weeks ago. | just have
a couple questions for the Detainee.

Q: When did you move to Germany?
A: | wasin Italy, then Germany.

Q: Whendid you go to Germany?
A: 1994

Q: Areyou dtill acitizen of Algeria or Germany? What country do you clam for
citizenship?
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A: | have Algerian citizenship and am a permanent resident of Italy.
Q: Did you trave to Afghanistan with legd papers?

A: No. It was afake passport. It was not original.

Q: What was the reason why you traveled with a fake one?

A: In Germany, they wouldn't give me a passport, only a permit to just move from
Hamburg. Even from Hamburg to Bamburg (phonetic)(another city in Germany), they
would punish you.

Q: Isthat because you had prison time?

A: Yes

Q: Soyoutraveledillegally, and for illega reasons, to get pure heroin?

A: Yes.

Q: And who gave you the money?

A; 1 had money. And a person from Tabligh (Jamaat a Tabligh) brought me the tickets.
Q: Your main, prime reason to go to Afghanistan was for what?

A: Drugs.

Q: Youdid goto d Faroug to train on aKadashnikov. Could you explain why you did
that?

A: The person that brought me the tickets from Hamburg told me to go to Pakistan. He
told me there'd be one or two people waiting for me. He gave me hisname. When we
got to airport at 2 am., they saw us because we didn't look like Pakistanis. Wegot a
rental car, went to ahotel. We stayed there about three days. He showed us the way and
bought us clothes. He bought us plane tickets from Karachi to Quetta. The reasons |
went were not known to them. | didn't want them to kill me or anything. And they
showed me where to go to get to the Tdiban center. We stayed for two or three hours
before we went to Kabul. They brought us a car just to get to Kabul, and then to
Kandahar. WhenwegottoK andahar, they took us to a guesthouse for Arabs. When we
went there, there were about 25 or 26 Arabsin the house. We stayed there about 3-4
days, we were divided into two groups, and we waked to a Faroug. Then the incident
happened inthe U.S,, so they told usto leave a Farouq and go to the mountains. We
were there for 12 days before we were taken to Kabul.

ISN# 703
Enclosure (3)
Page 5 of 12

XH«l

UNCLASSFIED//FOUO



UNCLASSIF1ED//FOUO

TheTribunal President then asked any Tribunal Membersif they had any questionsof
theDetainee.

Q: Good afternoon. | just have some things | want to darify from what you told us
today. I'll go to the most recent first sinceit's fresh in our mind. When did you firgt
redlize you were going to a Farouq - in the guesthouse or before that?

A: When | gottoit.

Q: You didn't know you were going until you actualy got there?

A: We got to the place where there were alot of military personnel; then | saw the flag,
and it waswhat 1 remembered from atgpe | saw in Germany. Theflag had d Farouq
written on it like 1 saw on thetape.

Q: Wha was the tape about that you saw in Germany?

A: A Moroccan missionary was the one that bought metickets to Pakistan and was the
one that showed me the tape. | saw atape in which one was for Chechens, and one for

Afghans. He would show the tapes and ask if you wanted to be a jihad fighter, and would
buy them tickets to send them there.

Q: Thismanwas not a Jamaat a Tabligh person, he was someone el se?

>

: He waked by himsdf, and you would dways see him a the mosque.
. Isthat where you first met him was in amosque?

Yes.

. And that was in Germany; the mosgue you attended?

Yes.

: S0 he wanted you to go to be afighter, but you went for other reasons as you said?

> O > O > O

: Just go and train and come back, he told me if you want to stay, then stay. | told him
would go, but inside mysdlf | knew | was coming back.

Q: Didyou believe or know him to be an a Qaida person?
A: Beforel didn't know, but right now, | think heis.

Q: When you went to Afghanistan to get the drugs, was it to sell them to earn aliving or
use them because you needed to?
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A; | didn't want to use them. | wanted to earn money to open aclub with my girlfriend
in Germany. If you can contact her, you can ak her.

Q: And she encouraged you to do this?

A: We both chose thistogether. | knew her from before when we used to go to dance
clubs together and do cocaine together. In 1999 when | got out of prison, | found out a
kilo is chegper in Afghanistan. 1t was $700 per kilo in Afghanistan, but in Germany, it
would be worth $330,000 for onekilo. | wanted to bring 5 or 6 kilos back, sdll it for
money and buy aclub. | hated being in prison.

Q: Reference your timeline of the things you were doing in Afghanistan; which
happened first, when you were in a Faroug and you tried to leave, or when you went
there and got the drugs, tried to leave but they wouldn't let you?

A: Firstthing | went to Kandahar. We didn't know directions or the language, and the
Moroccan guy told us where to go. When we entered Kandahar walking, we just wanted
to make it to our goal. We got to Camp 9, and they wouldn't let usleave. | had problems
with them until the Taliban came, and | went with them, Then | wenttoBagram. Any
crowd that came in with the food, | went with them, no problem. | was free, no one was
telling me to sSit, get up, move; no one wastelling meto do that Eventhe Taibantold us
to go to Pakistan, and we went.

Q: | thought there was a part where you mentioned that you were trying to leave, but you
weren't permitted to because you hadn't received an order to leave?

A: In Camp 9,1 wastold not to do anything without an order. They wouldn't even let us
by food from the outside. Every day, rice and teg, rice and tea, riceandtea. Itwaslikea
house with no neighbors,

Q: How long were you a Camp 97
A: About amonth or 25 days.

Q: You mentioned you didn't get the camouflage or physical training, but others did;
what did you do instead?

A: Eveninthe morning they would tell meto get up and run to do the physical training,
and | would curse them. | did not want to run. | aways had a problem running.
Especialy when you are deeping, they would come and wake you up to run; thisiswhy |
left the military there in Algeria.

Q: They just let you do your own thing for a month?
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A: They couldn't do anything; | wasin my room deeping. | would put abig piece of
wood on my door so they couldn't open the door until about 9 am. inthe morning. They
gave me and my friend bad treatment.

Q: You mentioned you gave your rifle back to someone; where did you get it inthe first
place?

A: TheTaliban gaveitto me. When we were leaving, they took them from us. The
magazines were taken, too.

Weas this at Bagram that this happened?
Yes.
So at d Faroug and Camp Nine, you didn't have a wegpon?

There was training, but they don't give you one.

Q » O 2 QO

What kind of training did you have in the Algerian military?

A: We trained alot, for about sx months. We trained on Kaashnikov and RPGs; mostly
old Russian weapons.

Q: Andthere was atime you decided you didn't want to do that anymore and you went
to Italy?

A: | don't understand.

Q: | thought you said you finished your Algerian service before it was supposed to end.
Isthat correct?

A: No, | wasfinished and detained in prison. | was then given my papers in January
1979. | left the prison in February 1984. It was about 5 years. Inthelaw, it saystwo
years. The rest of the time was dl prison. | would be arrested, then released, then
arested again, then released so | got my papers and left. In 19861 left and got married.
In 1990,1 went to Italy and haven't been back to Algeriasince.

Q: Yousadyou had awife and children. Arethey in Algeriaor Italy?
A: Algeria | have4 kids.

Q: Sowhenyou werein Italy, you had permisson to live there. In Germany did you
have permission?
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A: | didn't give them my true name in Germany. InItaly, | had given my real name, and
they will not give you permission for both places at the same time. | went to visit
Germany and liked it so | decided to stay. | stayed for amonth until | met a German, and
s0 | got married. | stayed with her and forgot about Italy.

Q: Going back to the house in Faisalabad; when they mentioned you were in ahouse
with asenior d Qaida leader, was that Daoud or someone else?

A: | didn't know his name, but after we were arrested, they showed us apicture and told
usit was Abu Zubaydah.

Q: Wasthat the person you knew as Daoud?

A: Yes, hecameinand said, "My name is Daoud.” We dl knew him by that name until
we were arrested.

At thistime, the other Tribunal Member addressed the Detainee.

Q: Just afew questions. How long did you spend on your planto leave Germany to go
to Afghanistan to buy drugs to finance a club; how long did you think about that?

A: lItwasinmy head along time ago. | aways heard about the product being cheaper

there. | had a chance to go because of the Moroccan. When the chance came, then |
planned.

Q: Judt for the chesp drugs?
A: Yes

Q: Would it make any difference to you who you had to work with to get those chegp
drugs?

A: Yes. | brought alot of information with me from Afghanistan.

Q: I don't think you understood the question. Y ou took afreeticket to get to
Afghanistan; you had help to get there,

A: The person that showed me the tape paid for the ticket.
Q: And the person that showed you the tape showed you military training camps?

A: Hedidn't tell me anything. After showing me the tape, he asked meif | wanted to go
to Chechnyaor Afghanistan. | will buy you aticket to this country or the other.

Q: Todowhat?
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A: Totrain; to become amujahadin. The Chechen tape was difficult, and so | decided to
go to Afghanigtan.

Q: With your love of the military it seems strange you would want to go to Afghanistan
to get training even though you could get drugs there. They just bought you a free ticket
to get into the country.

A: Not because | couldn't get thetickets, | did thisbecause | didn't know the way to get
there.

Q: What did you do for aliving when you were not in prison?
A: Which prison?
Q: What did you do for aliving; what was your occupation? In Germany and Italy?

A: | was helping acook, and | was sdling vehicles. | wasalso athief. Inltay and
Germany we werethieves. Wewould stedl things.

Q: How much cash did you have on you when you left Germany for Afghanistan?
A: | had 17,000 Marks. | took 11,000 for my girlfriend, and took 6,000 with me.
Q: And it was 700 Marks per kilo?

A: Atthebeginning, | didn't want to buy anything yet.

Q: You left Germany for Afghanistan with about 17,000 Deutschmarks?

A: In Germany, | had 17,000 marks. When | I€ft, | took 6,000 Marks, and 11,000 with
my girlfriend.

Q: When you were in Camp Nine, who was your friend? Did he travel with you?

A: When he saw the tape of Afghanistan, he just wanted to visit. He bought a ticket that
was atwo-way ticket to go and come back. | didn't eventell my friend | was going there
for drugs. When | went to the market, | didn't take him with me, | went alone.

Q: So he bought his own ticket from Germany to Afghanistan?

A: The Moroccan bought it. He showed us a Pakistani visa and passport, and he was the
one that showed us the way and bought usthetickets. The visawas for three months, or
90 days.
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Q: So basically you worked with the Taliban to try to get drugs?
A: No, no. If the Taliban knew, they would kill me.

Q: | don't mean you told the Taliban what you were going to do. | meant you worked
with the Taliban to get what you wanted.

A: Yes, because they don't tell anyone where to go, and you are not afraid to go
wherever.

The other Tribunal Member then addressed the Detainee a second time.
Q: If you were to be released, where would you go and what would you do?

A: My goa isto go back to Germany and open aclub and relax. 1'vetold everyone that.
| don't want to live in any Arab country. | want to live in Europe; | like Europe. We
would meet in Germany or Italy. Italian interrogators came here two years ago. They
interrogated me about when | went to Germany. They told me they didn't have a
problem with me. They have my passport and everything. Germany or Italy is where I'd
like to live. | would want to bring my kids from Algeria. That's what isin my thoughts.

The Tribunal President then asked if anyone else had questions for the Detainee.

Personal Representative: One short question; | remember when we talked during our
session, you talked about your Muslim religion. Could you clarify to me if you consider
yourself a strong and dedicated Muslim, or to what level do you consider yourself a
Muslim?

Detainee: | just know my parents would pray and fast. They passed away. | don't have
any problems.

Personal Representative: But you did not go to Afghanistan to answer a fatwa or to fight
for any religious cause?

Detainee: No, | don't know, not afatwa. My parents raised us not to cause problems and
to be peaceful.

The Tribunal President thanked the Detainee for his testimony, and began explaining
the rest of the Tribunal process. The Detainee interrupted and stated the following:

Detainee: | would also like to tell you that | do not have any problems with the United
States of America, or any other country. From my side, in my heart, | don't have anything
against (the U.S)).
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TheTribunal President again thanked the Detaineefor histestimony, then completed
hisexplanation of theremainder of the Tribunal process, and adjourned theopen
session.

AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Marine Corps
Tribund President
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Summarized Unsworn Detainee Statement

The Tribunal President read the hearing instructions to the detainee. The detainee
confirmed that he understood the process and had no questions.

The Recorder presented Exhibits R-l and R-2 into evidence and gave a brief
description of the contents of the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-I).

The Recorder confirmed that he had no further unclassified evidence or witnesses and
requested a closed Tribunal session to present classified evidence.

Tribunal President stated that the detainee wants to participate and has requested two
withesses, which will bepresent later on during the tribunal hearing and the other,
Abdullah Hakeem (ph) who is currently located in Afghanistan. Both withesses have
been ruled relevant to this case. The first witness request was sent to the Department
of State on 20 December 2004, the second on 29 December 2004 and a third request
was sent on 3 January 2005, all contacting the Afghanistan embassy. As of this date,
13 January 2005, we have not received a response from the embassy on the status of
this withess.  The witness has been deemed not reasonably available.

The Recorder administers the Muslim oath to the detainee.
Detainee: | swear to Allah what | say inthistribunal will beall truth.

The Personal Representative read the accusations to the detainee so that he could
respond to the allegations. The allegations appear in italics, below.

3. a. The detainee is associated with the Taliban.
3.a.1. The detainee traveled to Afghanistan 26 September 2001.

Detainee: Everybody is entitled to go to their home, their country at any time. But, if |
wereto go to Afghanistan to join the Taliban, | wouldn't have taken medical supplies; |
would've taken weapons to go and help the Taliban. When you are going to go fight a
wax or go to awar zone you wouldn't take your children or your family. This situation,
we wanted to start amedical facility in Afghanistan, it was well thought of, and we
thought about it along time ago, before we left. When we built this house, there were no
signs of Taliban or Americans at thistime. | had no idea | would ever see Americans
stationed right next to our house. | would like to know, which basis, that you consider
this a crime; pleasetell me why thisisacrime? Why isit acrime that | went to
Afghanistan with my family, to my home?

Tribunal President: This isjust a statement.
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3.a. 2. The detainee operated medical equipment at a local clinic, but no such equipment
wasfound.

Detainee: | don't think the basis of this accusation is a very strong. The Americans came
to our house; they never went to our clinic. 1f someone says that I'm accused for having
medical equipment, then all the whole Americans should be accused of this, because
thereisalot of medical equipment there. If thisisacrime, everyoneisacriminal. This
machine was there to cure problems and people. Not hurt anyone. The machine that we
had, the biggest machine was an x-ray machine. Y ou can use this machine only for
x-rays. No way possible to use this machine to hurt someone.

Tribunal President: Maybe we need a clarification. The alegation said that you operated
medical equipment at the clinic. They did not find any equipment at the clinic, is what
they aretrying to say. Not that it's bad to have medical equipment, it just that they didn't
find equipment there.

Detainee: They came and captured us at our house. | did not operate from my house.
We have aclinic about five to six minutes away from our house; the facility was not there
when they searched.

3. a. 3. The detainee can fire anAK and a pistol

Detainee: No doubt about it that | can use weapons. Those are there used for protection.
Itisaduty for every man. Thereis not a possible way for someone to live in that
environment, in those conditions where there is no security, no rules, no law, that
someone can defend themselves with no weapon just on his own, especially in a country
like Afghanistan. Y ou know better, how Afghanistan, if that becomes some sort of
offense, or accusation, maybe you should put all Afghanistan in this area.

3.a. 4, Two rifles, a pistol, and a signal mirror were located in a center building, also
referred to as the "Target Compound".

Detainee: We have admitted to that situation that there is atarget areain our house. You
know better than that, that we have the right to have weapons and to know how to use
them. If the law allows us to have these things, then why is it a crime? When you are
referring to these signal mirrors, they are not just in our house; they're in every house.
Every house has about a dozen sitting around. We use for routine, daily use, to look at
ourselves inthe mirror. Not for signaling. The fact that they are talking about some type
of targets, wall, they are very common. This house is our house, it's no different than
other houses in area. It is atypical house of that area. It was built five to six years
earlier. How is that possible if their children and women and then you use the same place
for targeting? Not ahuge house, it's thirty meters in width, not made for big there. Not a
target house, it is afamily house.
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3. b. The detainee participated in military operations against the United Sates and its
coalition partners.

3.b.l. The detainee was arrestedin the house into which someone entered after firing
rockets at United States forces.

Detainee: What | agree with al of thisisthat | know after rockets were fired, we had
company. Those people were Abdullah Hakeem and his family. Hakeem (ph) is awell-
aged individua; he's wel over fifty to fifty-five years old. He was captured sometime
and transferred to same American firing base. As you know, he was captured with us,
then, we are al here, heisthere. If someone entered my house, that might have anything
to do with the rockets being fired, strangely enough, he came to our house. He'sin his
house there, and I'm in my house here in prison. If you think he is the guy, then why
isn't he there? Why am | being accused of this? | get the feeling that maybe the
Americans that were there somehow did not like me. That they wanted to do something
to me, because they don't like me, they captured me for punishment.

3.b.2. The detainee exhibited the burnt hair, gunpowder smell, and oil stains on his
clothes, indicative of the recent firing of a rocket launcher.

Detainee: | do not have burnt hair and never smelled like gunpowder, not true at all.
How isthis possible that | have gunpowder and explosion and | am alive and right there?
They have evidence about my hair. The got samples from my hair, it was easy. They
were supposed to take a piece of my hair, part of my hair, for testing purposes for what
they accused me of. According to that, they could've made the right decision, but, they
didn't make the right decision. If they think that | had yellow marks on my hair, and that
| caused them, then all of you then, have fired rockets. Those who have yellow hair, then
you fired rockets also. They never told me when they caught me | had burnt hair. They
told me that | looked like that my hair might have been on fire. There is abig difference
between burnt and regular hair. That is big evidence, that my hair was not on fire and
that | did not get burnt. All thisis acompletelie.

Tribuna President: Does that conclude your statement?

Detainee: Thereis one follow-up on the oil spots on the clothes. The fact there was
some spots on my clothes, you know that | was working in alab. We used different sorts
of chemicalsin the lab. It's always a possibility and it happens to someone all the time,
to someone who works in alab. You know, they get their share of spots on their clothes
ftom al the chemicals. We use ail in our daily cooking. If that is some type of evidence
or crime, then ninety percent of Afghanistan has spots on their clothes. For what reason,
what logic, do those spots relate to a situation that might have come from firing rockets?
| do not know how to fire rockets; | have not seen one up close. It'snot what | do for a
living. My duty was to bring harmony, take care of them, and give them treatment for the
people. | was not there to kill people and ruin their security. A person like that, a person
who wants to help, these accusations not right. All these accusations are so far from my
mentality; | have never caused any of this. | don't want to accept any of them.
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Tribuna President: At thistime, we may have questions for you. Will you be willing to
ansver some questions for us?

Detainee Yes.
Tribund President: Persond Representative, do you have any questions for the detainee?

Persond Representative: Yes Maam. When you went to Pakigtan to Afghanistan, were
you aware that Americans were sending military forces over to Afghanistan?

Detainee 1 had noidea; | had no informeation about that situation at all, either radio and
televison.

Persond Representative: During our initial meeting, you had said that you lived in
Pakigan for twenty-five years. During that time, did you go to Afghanistan, even
temporarily?

Detainee Maybe once a year, if there was an emergency type of Stuation. Something |
had to go do. | would make atrip, to Afghanigan to where they were and then that was
it.

Persond Representative: Did you have family in Afghanistan?

Detainee. My family, my uncles, my nephews was there. My other family was in
Pakigtan.

Persond Representative: Prior to arrest, had U.S. forces ever beento your clinic?
Detainee: Yes, they have been to the clinic.

Persond Representative: Inside?

Detainee: Yes, they did.

Persond Representative: Regarding the target in the compound. Did you or did you not,
shoot your wegpon from insde compound?

Detainee: If you have a house that's about thirty meters in width and there are four
different rooms around it, you can't use that areafor training purposes. Children and our
wiveswak around there al thetime.

Persond Representative: So, no you did not.

Detainee: No, | did not.
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Persond Representative: Regarding the dothes that you had on when you were captured,
do you normaly wear work clothes to bed?

Detainee It has been part of my imagination, during the past year, 1've been thinking
about it, that when they brought me here, at the time of the capture. | do not remember if

| had work clothes on, at that time | was taken away. But usudly, | changed into Sesping
clothes.

Persond Representative: You sad you had vistors that night. Is it possible that you
changed clothes when vigitors came?

Detainee: No.

The Personal Representative and the Recorder had no further questions.

Tribund Members quedions

Q. Were you wearing a hat?
A. No.

Q. Why did you have avigitor that night?

A. Whichvigtor? Hakeem? (ph)

Q. Yes

A. Hakeam? | previoudy verified that Abdullah was living in amore vulnerable area
where the bombings were occurring on usud basis. He cameto our house so he could
refuge his family, hiskids and his family, because our housewas in a sefer area, his was
right on the skirt of the mountains.

Q. Any other vistorsthat night?
A. No other guest. The only guest was Hakeem, and he only came there to protect
himsdf.

Q. Did he drive out there?
A. Hewalked.

Q. Doyou, your brother, or your wives have acar?
A. No.

Q. Arethere any cars parked outsde your house?
A. | did not seeacar, did not know acar camethere, and did not sseacar.

Q. When Americans came, were they in cars?
A. Yes
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Q. When you went outside, did all the vehicleslook like their vehicles?
A. HMMWV, dl lights were at us, Army cars. | could not recognize the difference in
the carsthat much.

Q. The X-ray machine, you might have misunderstood the alegation, but the allegation
isthat you say that you are atechnician for the equipment, and the allegation is that there
isno equipment. Can you describe the x-ray machine?

A. Wehave someonethat always guards the clinic. When Americans went there, to look
for those machines, no one was there, they must've taken them.

Does the machine use electricity?
It uses the generator at the clinic.

Where did you get training to operate the x-ray machine?
Two years in Pakistan with a professor.

>0 >0

Before you were working in the lab, what did you do prior to this?
Before | wasworked in our lab, | worked with that guy | told you about in Pakistan.

> O

You indicated that you have weapons, did you have any formal military training?
. No, I have not done any formal training in Afghanistan. Weapons usage is common,
used al the time. Mainly in the liberated areas, borders of Pakistan and Afghanistan.

>0

Q. Do you know what dynamite (gunpowder) is?
A. | have not seen any gunpowder or dynamite before.

Q. When you were working in the clinic, were you paid?
A. Everything. | worked with my brother. | never got paid by him, our property and
our assets are the same. Got paid by brother.

Q. You indicated that you went back to Afghanistan with your family, who was that?
How many wives and children went back with you?

A. We were six to seven people in house, me and my brother, his wife, and my wife.
When we came, my third brother, and his wife had come along as well. He was not there
inthat house. There were seven or eight people there when everything happened. When
we came, to Afghanistan, we came as awhole family. Other sisters and other brothers
were there too.

Q. Thehouse in the clinic did you and your brother own that, or were you renting it?
A. It'sa(inaudible) (sounds like either board house, or own house) house.

Q. You sad earlier that the U.S. soldiers might not like you. Do you know why would
they not like you?

A. The only reason | said that, that | do not have any records of that, but it was because if
there was somebody at all responsible for the accusations, then it wouldn't have been me,
because | was never out. It was Hakeem (ph) who came. So, when | see the situation
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that if the Americans came to captures someone, with a probable cause. He is not even
here, so, I'm drawing this solution from it, that maybe this was something personal
against me. I'm here. | don't know why they did that to us, no specific reason.

Q. You indicated earlier that you were not wearing a hat. Did you wear routinely wear a
turban to cover your hair?

A. Thereisatypical hat, pakol (ph), that'swool. We wesr it during the daytime, but not
a night or at home | did not wear that.

Q. You said sometimes you get oil on yourself when you cook. Were you cooking the
day that everybody was arrested?

A. My older brother, we respect him alot, whatever he says, when he has visitors, when
people came to see him, when sick people came to see him for consultation, we always
feed them too, they are our guests aswell. So, | always did his duties and always took
care of things. | always transfer food to his guests all the time. The food always had oil
init But | did not cook.

Q. Were you in charge of lab or did you work for someone else other than your brother?
A. Nobody elsethere, but me and my brother.

Q. What were you doing when the American forces came to your house that night?
Were you awake or asleep?

A. When rockets fired, usually do to the humungous impact, sound, and destruction of
the bombs, usually every time something got fired, or the airplane shot, fired missiles, the
whole area shook, our children get scared, and we come to the front of the house, till
inside the house. In the middle of compound, in aflatter areait's like an earthquake,
everything shakes. When all of this was done we went back and we went back to sleep. |
could still hear other bombs, fired, or launch, but they were far away. It was not effecting
us, not shaking our area, so, we felt safe and we went back to the house. Specifically, |
was deeping when Americans came.

Q. How long after the rockets were launched did the Americans show up?
A. More or less thirty minutes, half an hour.

Tribunal President's questions.

Q. When you were taking your family to Afghanistan, how did you prepare for them, did
you build house, or buy one from somebody?

A. We had built the house, five or six years ahead. It was built already; it was not a
challenging situation, just to be around the area.

Q. Youwent from Pakistan to Afghanistan to build the house?
A. When we were in Pakistan, my father had the project to build the house for us, with
workers. He built the house for us.
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Q. | thought you hed indicated thet, | just want to claify, that obvioudy there weren't
any Americansthere, but dso no Tdiban, when house was built?

A. During dl thistime, | live near the border, there is no sgn of Taliban, they can't even
meake it there, it'stoo far, there's no presence of Tdiban, at any time at al.

Q. If you built the house, and I'm assuming you want to live in Afghanistan, why didn't
you move back when the house was built?
A. My brother was till in medical schoal.

Q. You were waiting for him to move back together?
A. Yes

Q. When you moved back, was the clinic was dready built?
A. Yes, it had been built before.

Q. Did you guysbuild it in prep before you were moving back, or did you buy it from

somebody?

A. The tribe leaders, people who lived there, the eders had built the clinic there. They
areresdents there. When we went there, we got it from them and we are paying rent.
We did not build it from scratch. | do not remember paying any rent for it. But the way
things go, if there was nobody in the house, in that area, it was empty and we picked it,
that oot for the clinic.

Q. Who would you say mogt of the time, who were your patients? Were they locdls,
poor people?
A. They were mainly people from the areathat were living in that region.

Q. Did they pay you for your service, for services received from your clinic?
A. Of course, we gave them medicine. We bought the medicine, so we had to giveiit to
them. They paid for the medicine and the visit.

Q. I know normdly things like x-ray machines are very expendgve pieces of equipmen.
How did you pay for x-ray maching?

A. We purchased that machine for 2000,000 rupees, and it's 50 rupees for each dallar, it
equas out to 3,000 to 4,000 dollars. We invested that money we wanted to buy that.
That much money awhole family can come up with the money.

Tribund Presdent: Isthere anything else at this time you want to tell us?
Detainee: No. | do not have any questions & thistime.

Tribuna Presdent: Persond Representative, did you have any other evidence or doesthe
detainee have any previoudy gpproved witnesses to present to this tribunal ?

Persond Representative: No documentary evidence, but we have apre-gpproved
witness, hisbrother is available, and is ready.
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Tribunal President: At thistime, let me explain to you how the witness process occurs.
Since you already have been awitness, you already know what to expect. Basically, we
will have the witness brought in, and I'll ask him to state his name for the record. The
Recorder will administer the oath. At that time, then you will be allowed the first
opportunity to ask him questions to get him to present information that you think is
relevant to your case. Then the Personal Representative, the Recorder, and the Tribunal
Members will be able to ask questions. Please keep in mind everything needs to be
trandated, and please allow time for that as you are asking questions. Y ou are certainly
welcome to give him a brief greeting or brief exit greeting, orally. Again, please
remember, that it dl needs to be translated. Do you have any questions?

Detainee: No, that's fine.

Tribunal President: You are certainly welcome to give him a brief greeting or brief exit
greeting, oraly. Again, please remember, that it all needs to be trandated.

The Tribunal President called for a brief recess while the witness is brought into the
room.

Hearing is reconvened with witness and detainee present
The detainee and witness exchange grestings.

Tribunal President: Thistribunal has been reconvened with the witness in the room.
Would you please state your name for the record?

Witness: My name is Naquibullah.

Tribunal President: You are here today to testify for Mohammed Rasoul, are you still
willing to do so, and are youwilling to do so under oath?

Witness; Yes.
Therecorder administered the oath to the witness.

Tribunal President: | will tell you that we are having difficulties picking up with the
recording device, we may, even though you speak to us in English, we may repeat it
againjust to make sure she has it in the record. Detainee, do you have any questions for
the witness?

Detainee: | do not have any questions for witness, but if wants to make a statement about
me, he can.

Tribunal President: That will be fine.
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Witness: Before | say something. | mentioned it before. In my country, in the different
area, we live as agiant family. We know everyone. My brother, my sister and everyone.
If some people, are living separately you can make a mistake. Y ou don't know about his
brother or sister, you don't know who is living in his home, who belongs from different
families. Last time | told you, me and my brother and my whole family, for the last
twenty years we were living in Pakistan. My brother, his job was just to study. He
studied for around ten years. Later on for some reason he doesn't continue his education,
and he finished his education about ten years later. He joined the laboratory; he was
working in the laboratory for two years, more or less. He was learning laboratory courses
| was studying in college, and when | completed my education | go back to my country,
and he was also with me. He was working with me as a laboratory technician. If you
have any questions about my brother, you can ask them.

Tribunal President: Personal Representative, do you have any questions for the witness?

Personal Representative: YesMaam, 1 do. While you were going to college, yoursalf,
how did you pay for it?

Tribunal President tells withess to wait for tranglation to his brother before he answers.)

Witness: Family financed, | already mentioned that my father, my dead father, he was
working in Dubai, for ten years, and he was there and he was sending money back for me
and my whole family, there is no problem for me to go to college. Herein the United
States and other countries, the feesto the schools and colleges compared to Pakistan, is
very expensive, compared to there. For example, from the beginning often yearsthere is
no feein the schools. | went to a school, not a private school. After two years, | went to
the college, the fees were round about, for one year, it will be less 1,000 rupees (Pakistan
rupees) about $20. My college before this, three years before, | mentioned everything,
that where | studied, | give you the college numbers and high school numbers | give you
everything. This college, in Pakistan, there are more than four colleges. They are not
from Pakistan; you get help from United Nations and some other countries. So the fees
were way, way less. Everybody knows about these colleges, their programs and their
fees. My education expenses were books, uniforms and eating. These are the main
expenses. It is not difficult for me, because of my dead father, this is what | studied.

Personal Representative: Did you and your brother always have a plan to go to college
and start aclinic back in your own country.

Witness: In childhood, no one thinks of future that you will be a doctor. When mature,
then he knows about his future. My brather is younger than me. | already decided to be
adoctor. For morethan eighteen years, | lived outside my home. From my country and
my home. | would only go for vacation to my home. For long, longtime. Four or five
years, thiswas my decision, before, | want to be doctor; | will come back to my country.
My brother wants to be a doctor too. He doesn't continue his education he remains in the
middle. | was already in college; | was studying. For me, therewas no way. | knew in
Afghanistan, that | decided when | become adoctor | will go back to my country. For me
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there is no chance, because if you are a doctor, and you have nothing, it's more difficult
for you to diagnose any patient. You need x-ray, laboratory, al these things, we use in
the medical profession. Nobody is ready to work with you inthe mountainous area, in
the backwood area. All those people, have something, they are going to a different area,
amore developed area, for example, the United States or any other countries. Nobody
wants to become a doctor and then come back to a backwoods area but my mission was
different than other people. | was not thinking of mysdlf. | was trying to become a
doctor, and to get more money. My job was different, so, if no one working with you,
not possibleto do x-ray, running laboratory. | requested my brother, he was not
interested in these things, he was interested in the business, but requested histime,
without him | would face a lot of problems, | can't do these things by mysdlf, | need
brother and family.

Personal Representative: When did you graduate from medical school?

Witness: 1998.

Personal Representative: Why did you decide to go back to Afghanistan at that time to
open clinic?

Witness. Thiswas my program from the beginning, and before, we started this, five or
six years earlier. When | go back to my country, thisis our plan before. When | wasin
college, my dead father, said for the sake, you will work here. The bazaar any patient or
poor person that was coming inthat area, it is a big problem, not everyone has avehicle.
My home is situated near the bazaar, so that any patient coming to me, he can stay there,
and there is transport facility.

Personal Representative: | understand the reason you came back, but my question is
more directed to when. You graduated in 1998, there are two to three years in between.

Witness: | worked for one year as an intern, apractical job. That's arule, for the
medical college, that when you are finishing the theory, for practice you go to abig
hospital and you will practice for one year. | was working for year working as a
psychiatrist and a physician at the hospital. Everybody knows there, in Pakistan, the first
day, when the interrogator asked where do you work, | have him all the phone numbers,
and al the names of the hospitals and where and which time | was working there. When
| completed all this, | went back to my country.

Personal Representative: The night of your arrest, did anyone come to your house
seeking medical attention?

Witness: No.
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Q. You were paying monthly on this x-ray machine. $8,000 rupees amonth, and you
said it cost about 300,000, how many payments did you make before you were arrested?
Was it paid off or did you still owe?

A. Threeto fivemonthsthat | paid. | bought this machine five or six months before. |
did not have machine.

Q. The person you were renting this machine from, did he know where clinic was?
A. Hewasliving in that area, and knows about me.

Q. If you stopped making payments on this x-ray machine, would it be possible that he
would come and retrieve it and rent it to someone else, in another village?

A. | don't know about this. | am here. Everything is possible. Thisis useless for him.
Nobody else knows how to useit. They have no other person to useit. For example, if
you know how to useit, then it's precious, but, if you don't know how to useit, then it's
useless. My other brothers, they are working. Everybody is trying to be respectable, my
brothers, they work day and night. For example, | don't know the exact mentality of
that person, if ruthless person, (inaudible) It's not impossible. | don't think so.
(Inaudible)

The Personal Representative and the Recorder had no further questions.

Tribunal Members questions

Q. Before when you were giving an answer, you said, you told us before, | just wanted to
clarify that his case goes to Washington, and your case goes to Washington. Each fileis
separate, and that there may be something that you told us before that needs to be in his
record. One of his alegations is that he smelled like gunpowder and he had stains on his
clothes. So maybe he fired rocket. Y ou previously told us that where the rockets were
firing, you couldn't get there in half an hour. Can you explain again for the record?

A. | dready showed you everything on the map, on the towel paper. It showed
everything, rockets, and different areas, no other area. This areaisn't only one mountain,
not two mountains, there are alot of mountains, and | did not see that from where they
fired the rockets, | don't know about the area, but | don't know the exact area more than
15 hours maybe the distance may be more than that, because of the areais not only one
mountain to be measured. We think that the distance will be one hour, or one and half
hours. The second thing is, this smell is distinct. | know if its head, but, the chemical
dynamite (gun) powder, he does not shower. He does not change his hair; he does not
have artificia hair to be changed from that one to another one. We arrived at the same
time, they took the same hair, the blood samples, everything. They wear the gloves, and
the uniform. There was nothing. This stain was of the chemical used in the (inaudible)
you should understand, you have laboratories too. How isit possible, that he smelled of
gunpowder? | don't know about gunpowder, if there was too much gunpowder, at the
time, he should be dead, and if he's firing the rocket. The rocket, the people are using
powder. How you can say if there was smell, if you know there was smell, that's ok.
They took hair, blood samples. Still you are working on this process, for the last two and
half years, it's not a difficult job.
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Q. One of the dlegations said that he was alab technician. But, when they went to look
at your clinic, no medica equipment found. So, I'm to assume they went to the medica
clinic and they didn't sse amachine. So, | want you to verify that he did use the
machine.

A. They went to my home, not clinic, a clinic. The machineisa my clinic, not & my
home. The sacond thing is no one can say that you can't use the medica equipment these
are the medica machines. These are required and should not be an dlegation. Every
country build their own machines in the United States, you are making a big mistake,
because we are having one machine, and you having alot of machines. A medical
meachine is not an dlegation; this is not amachine not known to everybody. The U.S.
soldiers before have seen this machine, and this machine is not to be used to lire the
rockets, this was just for used for medical. We dso have a smdl machine that we use for
tests. | don't know the name.

Q. Did you have dectricity at clinic?
A. Yes, gengrétor.

Q. The night you were arrested, was it night, moon or dark?
A. | don't know.

Q. When you went to bed that evening, were there any cars around house?
A. No.

Q. Didyou have any visitors a the time you went to bed, staying at house when you
went to bed?
A. No.

Q. Did anyone besides Abdullah Hakeem (ph) and his family, did any other visitors
come?
A. No.

Q. After your arrest, did you identify your clinic location to the American Forces?
A. No oneasked me.

Q. No one specificdly asked you?

A. No, no oneasked me.

Q. Your brother indicated you served food at the clinic sometimes. How often, at all, did
he cook or far you, or the people who would come to the clinic?

A. | don't understand.

Q. One of the dlegationsis oil stain. Your brother indicated that you would serve food in
your clinic, and that he would sometimes cook. How often would he do that?

A. No, we never cooked any food inthe clinic. The clinic was aprofesson, not used as
akitchen. But, he was bringing food from home sometimes; my younger brother would
do this. For example, in according to tradition, if a patient is coming, and heisthe

IS\H8H
Endoare (3
Pege 13 of 15

002517



UNCLASSIFIED/FOUO

caretaker, the facility is not available. You are to bring food for them in your home. But,
that is for those patients that are admitted.

Q. Just for clarification purposes, the area you were living when captured, is that the
originad home in Afghanistan?

A. Yes, thisismy original home. But, before, | already mentioned, we constructed this
one five, six, seven years before. We have our own village, we have our uncle and my
whole family is living there, the distance is about six to ten kilometers. Yes, thisisour
original home, but before we weren't living here, we were living invillage.

Q. It was six to ten kilometers.

A. Roundabout.

Q. Wasthere ever an occasion that you ever saw your brother with any sort of burnt hair,
and type, arm, leg, head hair, ever on occasion when it was burnt?

A. | never smelled his head, but his hair color you can see that his hair isweak. But,
when his hair is long, the ends of his hair they become double, double, they are different
than remaining hair. | never smelled his hair, his head, to fed hishead. His hair is split
ended, weak hair, smelly head.

Tribunal President's guestions

Q. After you were captured, did the U.S. forces ask you any questions that would lead
you to believe that they had went to your clinic after your arrest and searched it?

A. No. Nobody asked me at the Firebase, nobody asked me at Bagram or here. Nobody
asked meif they went to my clinic.

Q. How expensive, | know they are pretty expensive, how expensive was your machine?
A. Itwas asecond hand machine, not anew one. 300,000 Pakistan Rupees. | was not
paying thismoney. | took money, this money from the other person as aprofit. | repay
monthly, 8,000. In my room, | have documents, agreement letter. Some months | pay
8,000 rupees. | took from other person and the profit | would pay monthly.

Q. Wasthis a portable machine, as in you could move it from room to room, or was it a
stationary, large machine?

A. ltwas fixed. | don't exact weight, but six or seven people can move it.

Tribunal President: Thank you for participating in this tribunal. We will take a brief
recess while the witness is removed from the room.

Tribunal is recessed until after witness is removed from the room.
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TheTribunal President confirmsthat the detainee had no further evidence or
witnessesto present tothe Tribunal, The Tribunal President explainstheremainder of

the Tribunal processto the detaineeand adjournsthe Tribunal.

AUTHENTICATION

| certify the materia contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, United States Army
Tribuna President
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Summarized Sworn Detainee Statement

The Tribunal President read the hearing instructions to the detainee. The detainee
confirmed tiiat he understood the process and had no questions.

The Recorder presented Exhibits R-I thru R-2 into evidence and gave a brief
description of the contents of the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-I).

The Recorder confirmed that he had no further unclassified evidence or witnesses and
requested a closed Tribunal session to present classified evidence.

The detainee did take the Muslim oath.

The Personal Representative read the accusations to the detainee so that he could
respond to the allegations. The allegations appear in italics, below.

Detainee: It has been three years since | have been detained here. | have been
wrongfully accused. | did not do anything at all. | am not an enemy combatant. All the
allegations against me, if they are true then | would not mind if the tribunal gave me any
punishment to keep me here for the time | have been here. None of thisis true. They do
not have any evidence that | did these allegations against me. | am looking for justice,
because | have been wrongfully accused and | am innocent. Inmy entire life | only seen
Padsha Khan for five minutes and that was after the Taliban left and the Americans came.
He was with the Americans. | only saw him for five minutes, he did not know me and |
do not know him. The second allegation that | secured the village of Khumdi, | do not
know where this village is. If anyone in my area knows this village then | would be
wrong because | have no ideawhere thisvillage is. | did not secure any village by this
name. | didn't do anything like that. PadshaKhan | only know his name. | did not know
him personally and he did not know me. | am not a member, friend, soldier or have any
relation with that person. Why would | do something like secure the village or work for
him? | have never done that type of work because | don't know that person. If | knew
him then you could say that | worked for him, but | never worked for that person. About
the gun, thiswas my personal gun. | had a license from the security commander Misure
Ha(ph) that they issued to me so | can carry it by law. | understand that he issued me a
permit, but | did not have any particular way of how | would use the weapon it was my
personal choice. When | was in possession of this gun | never did anything wrong with
it, I never fight with it or shoot anyone with it. If you have any evidence of someone
saying that | did something with that gun and you have proof then | would ask of that
proof, but | never used that weapon. | just used it for personal safety and | was carrying
it. About the 40 to 50 personal that | was a member of their group, it was the people who
were helping the Americans when they first came to the area. We were helping the
Americans with security to make sure the are secured and | worked for Mohammad

Y ousef(ph) the commander at that time. All of those people are still working for the
American base in the area. Whatever we did, we did not do against the government, we
actually did to help the American government because they were new in the area and it
was our job to protect them and let them know about the area. Out of al the things | said,
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if anyone says that | lied even one word then you could say al my statement is alie, but
everything | say istrue. The only thing | did to help the (inaudible) of my country was
that | came back to my country and help the Americans because they were new and |
knew the area and | know the people so | worked and helped them. That was the only
thing | did in my life relating to the government other than that | never did anything with
any group or anybody else. If | worked for Padsha Khan like they said then he would not
have turned me over to the Americans if | was his soldier. He did it because | did not
know him. | have never worked for him. In the beginning when the Americans first
cameto the area Padsha K han was the one who was the helping the Americans and
working for the Americans. They were providing him money and weapons and he was
recruiting people for the Americansto help in the region. He was a good man at that time
working with that Americans. Now if heis abad man | did not have anything to do with
him. | never had anything to do with him before but | know him at that time because he
was working with the Americans and when | captured he was the one who did it. Now if
he is abad man | should not have anything to do with that. The person | worked for,
Mohammed Y ousef(ph) he was the Commander of the Afghan military working with the
American base at that time when | worked for him and he is still working for the
American base inthe area. That iswhy | put him down as awitness because he can
testify to that, | use to work for him. Three years ago anyone who was working with the
Americans when | was in the country, if they turned against the Americans | should not
be responsible for that. The Americans worked with him and they should know where
this person is. They can aso check my records of what | did when | was in the country
and you can also ask the Afghan Commander, he should have a record of me when | was
working for him. The only is that | have been here for three years and | wastelling
people that | was a friend of the Americans and | worked for them. The people here are
either Taliban or a Qaida. If | was them then | would say you could keep me here for
that long, but | help them and now in return | got three years in the prison over here. In
the past three years that they have had me here anytime they come and ask me any
questions or for any information | have helped the Americans | have never refused to
answer any questions. | gave them any information that | knew, but | have been here
three years and now they are saying that | might be an enemy combatant. That is why
they are keeping me here. | have seen inthe past three yearsthat there were people who
worked for Taiban and the al Qaida they are gone but | got these three and | am still here
just because | worked and helped the Americans.

Tribunal President: Does that conclude your statement?

Detainee: There are alot of things that they say | did, but | just want to make sure to
answer al the allegations on me and just let the tribunal know what is right and what is
not true. That is why just told the whole story other than that if they ask me more
questions | will answer them but | don't have anything else to add to it.

Tribunal President: We may have some questions. | appreciate that.
The Personal Representative had a question.
ISN#631
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Personal Representative: When you were at the checkpoint and taken into custody can
you tell us what happen at that checkpoint.

Detainee: It was about 1:30pm in the afternoon. | was going to Mediamshaw(ph),
Pakistan because | have family there. It was four people in acorollacar. | was going on
the road to Pakistan when | saw American and Afghan soldier at the checkpoint. When
we got to that checkpoint they ask me to give them the weapon. They ask meto give
them my weapon and | told them that | worked for the same government. The people
with the American soldiers were Padsha Khan soldiers; they asked me to give them my
weapon. | told them that | work for the same government and the same Americans and |
have apermit from the government to carry it. You can check the permit and if I'm
wrong then yes you can have the gun and if I'm right then | can carry it. | asked the
commander of the Afghan military does he mind because | did not give him my weapon.
He said that you couldn't leave the area; you will not go withthose people. He went and
talked to the American. Nobody ever asked who | am, what did | do, or where did | live.
They just handcuff me. I'm not saying anything about the Americans because the
American didn't probably know me and we could not speak the same language. The only
thing is the Afghan people know me and they knew that | was saying that | work for the
same government but they told the American something else and then they handcuff me.
If I did anything wrong then | can say that they are right. They let the other three people
go, my brother and two other friends they had weapons but they let them go. Since |
argued with that Commander, | guess he considered it asan insult. That iswhy he lied to
the American and probably told him a different story and then they captured me and
brought me here. If carrying aweapon was a bad thing then they should not have let the
other three people go home. It wasn't actually the weapon hejust took it personally.

The Recorder had no further questions.

Tribunal Members questions

Q. What is you occupation?

A. | was ashopkeeper.

Q. Did you have traved as part of that job?

A. What kind of travel?

Q. Let metake astepback. What did you sdll in your shop?

A. Grocery and food.

Q. Didyou haveto go get the products or did someone bring the products to sell?
A. Yessometimes | would go and buy the groceries at a store. Sometimes | would

ask my brother if he could get it. If he can't then | would keep him in the store
and then | would go and get his quff, yes | do go and get the stuff sometimes. |
would go for aweek and buy the stuff and come back.

Q. What village are you from?

| SN#631
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When | got captured | was in Afghanistan, but before | was living in
Muzaffargarh(ph), Pakistan and the village name was Darga.

Isyour store in Pakistan?
Yes before it wasin that village.

Do you have a passport?
What country?

Either Afghanistan or Pakistan?
| have an Afghanistan passport.

When you were caputered you were living in Afghanistan, isthat correct?

During the Taliban tirae we were living in Pakistan. When they left | was bring
my family back to Afghanistan. That iswhy | was working on bring everything
back to Afghanistan, then | got captured before | could finish the transfer. Now all
of my family has moved back and now they live in Afghanistan.

When you wer captured do you know who was the governor of Pakia(ph)?
Bothcho Han(ph)

| noticed you said that your three year point is this month or next month. This
says March 2002, so do you think it was January 2002?
That iswrong. It should be over three years next month.

Are you married?
Yes.

One wife?
Y es, Just one.

Do you have children
Yes

How many?
Three.

Do you speak english?
No

Y our education?
No education.

Did everyone carry a gun for safety?

| SN#631
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Outside the city area everybody carry aweapon because they might have a
personal dispute or enemies. In the city only the people who carry alicense or a
permit from the government could carry a gun.

Have you ever had any military training?
No.

Padsha Khan and Mohammed Y ousef(ph) were they both helping the United
States.
Y es they both work with the Americans.

Were the both helping the same Americans at the same base?

Y es the both work with the same Americans because when the Americans first
came to the areathey had a base in Sarobagh(ph) the one mentioned in the
alegation. Mohammed Y ousef(ph) was the commander of AMF (Afghan
Military Force) for that base and Padsha Khan was the governor of Khowst with
the base of the American soldier.

Is Mohammed Y ousef(ph) or Padsha Khan against the Americans now?

A. It has been three years since | have been here so | don't know if they are still

Q.

working with the Americans or if they went against Americans because | have
been here.

Do you know any Taliban or a Qaida member?

A. No. | do not know them. | left Pakistan because of the Taliban and | came back

>0

when they left. In the beginning if I do know some people that were working
with the Taliban then | probably mentioned in my interrogation.

When you were working for Mohammed Y ousef (ph) what did you do?

The American base was in Sarobagh(ph). That areabelongs to thetribe. It was
our area. We were helping the American when they first came. There was amain
road going from Khowst to across the border and going through other cities. |
was going through our property also. We put a check a point on that road to make
sure that nobody would bring a weapon across the border and to help Americans
so people would not bring any weapons to use against them. After the Taliban

|eft there was no government inthe beginning so everybody was fighting and
getting weapons. Other tribes were trying to protect their area, so our people
decided to go out and put a checkpoint on each road and make sure no one would
bring a weapon to the area and harm their tribe, that's why we were actually doing
it to keep the area safe and help the American soldiers.

Y ou say your brother and two friends were in the car. Did they have weapons as
well?
Yes.

Q. All three of them?
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A. My brother had aweapon, but the other two people didn't.

Q. Your brother and the other two were let go?
A. Yes

Tribunal President's questions.

Q. | understood you say that when you were captured you on your way back to
Pakistan?
A. Yes

Q. Isthere aproblem carrying aweapon over the border?

A. No, that is tribal area. There is no problem if you have a license from the
Afghanistan government. There is no problem to carry aweapon on either side, it
isatribal area and there no Pakistan government controlling the area so you can
carry aweapon freely.

Q. So actualy your tribe controls the border is what you're telling me?

A. All theborder istribal areaand it is free.

Q. You sad at the checkpoint there was an American and an Afghan, was the
Afghan a member of your tribe?

A. Their faces were covered. | just knew one of the Afghan soldier commander

Sabad(ph) who was working for PadshaKhan. Whenthey first stop me they were
asking me. | was giving up the weapon because | do have persona enemies. |
thought maybe that if they al are working with the government, not because their
faces were covered. That is why | wanted to keep the gun with me. They went
and told the Americans something else and then they came and handcuff me.

Q. Youtaked about working with Mohammed Y ousef(ph) did you receive pay for
this work?

A. It was the beginning because the Taliban had just left. There was no officia
government in Afghanistan so we did not receive any salary from the government
but we were getting money from the security commander for the area. It was not
that much money that you have regular pay. After the Americans build a new
government later on they started paying people salary monthly. In the beginning
we werejust getting money to support the family from the security commander.

Q. You talked about having persona enemies, wasthere anyone in particular that
you had a problem with?

A. | don't know of anyone specifically that did that to me. When | was working for
the American base somebody shot my brother inthe leg, so we do have enemies
that we have to watch for al the time that is why we carry weapons. | don't know
which enemy did that to him. There was a personal difference somebody paid
three hundred thousand Pakistani currency to kill my brother or me. We ask the
person why did you take the money? He said "No | didn't take any money" and
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then we brought all the elders together and they found out that he did get some
money. They blame him for that and later on when they got a chance they shot
my brother. | was working with Mohammed Y ousef(ph) at the base for two
weeks when my brother got hurt and | took him to Pakistan. | spent two months
in a hospital over there. When he got healthy we came back so we could bring the
entire family to Afghanistan, They captured me and turned me over to the
Americans.

Tribunal President: | would like to thank you for participating in this tribunal today.

Detainee: Thank you for giving me the opportunity and when you make a decision |
would hope you will consider everything and all the truth | told you.

Tribunal President: Do you have anything else that you would like to say to us at this
time.

Detainee: No | do not have anything else to say, but in the past three years | have told
them everything that they have asked me, so when you look at my file later on any
guestions you may have, you will find it in my files, | answer every question that they
asked me and sometimes they ask me to draw a map for them about the area and you
will see that in my file. | answered all the questions that they asked me. Bill was my
interrogator's name, he asked me how would | fed when | go back. | told him that if
anything happen to meit was the American because they did not know about the
people. They don't know who isagood guy or abad guy. It was our own people that
actually given them the wrong information. The only thing is that it has been three
years and it shouldn't take that long for Americans to find the truth but once they find
the truth and send me home. | told them anytime that they need me for any help or they
come in my area and ask for my help | will still help them in the future. It has been a
year since 1 don't tell anyone because he told me not to tell anyone. He told me when |
go back, | can work for the American base again. | can actually go and give my name
and they should have my record. | never told anyone again, this is the first time
because in the past year nobody had interrogated me. It was the last interrogation that
he did with me and he said the Americans did not have anything against me.

The Tribunal President confirms that the detainee had no further evidence or
witnesses to present to the Tribunal, The Tribunal President explains the remainder of
the Tribunal process to the detainee.

Tribunal President: Do you have a question?

Detainee: | gave them all the information about my family, my village and my entire
tribe, and where they live. The Americans can find anything | did, my family did. They
can fmd any information. | hope that after these three years of being here that when they
make a decision, they know that the decision is based onthe truth. The review board is
looking to see if that person would still pose a threat to the U.S. or it allies. The
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Americans are not my enemy and I'm not their enemy. Whatever happened to me it was
my own people did it to me. They handed me over to them. Once they find the truth then
| will be happy with it because a least they found the truth even if it is after thislong
time. Hopefully when the decison comes they know everything and they know the entire
truth. 1 hope that | get justice.

The Tribunal President finish explaining theremainder of the Tribunal processtothe
detainee.

Detainee: What kind of information should 1 gether?

Tribund President: Unfortunately the Administrative Review Board is outside of what
we do here but at alater dete there will be an military officer assgned to you. If we
confirm your status as a enemy combatant amilitary officer will be assigned a alater
date to assgt you in the Adminigtrative Review Board process.

Detainee What kind of people do they consder as an enemy combatant?

Tribuna President: We weght dl the facts and based on the definition of enemy
combatant.

Detainee: The definition of an enemy combatant. Does enemy combatant mean that |
fought; | was amember of Tdiban or d Qada. If they do have evidence to support that
then they can say aperson is an enemy combeatant other than that if the person never
fought or brought any harm againgt them then that person should not be under that
definition. They should look what did he do, what type of work he did, and what kind of
damage he did to them or to the dllies. That iswhy | was asking what type of people are
they congdering as enemy combatant. Are they putting everybody in that enemy
combeatant or just the people that did some bad things?

Tribund Presdent: We have pretty strict definition but in generd it's a person that was
Tdiban or d Qaida or associated forces that were engaged in hospitdities againgt us or
our dlies.

Detainee: | don't understand the process how they define someone as enemy combatant
because in the beginning | was in Kandahar for three months. They had twenty people
with mein one cdl. | wasthe only person who was not a member of the Taiban or d
Qada | didn't support or help them fight against the Americans. All the other people
were members or captured in the battlefidd. | know them, they were with me for three
months there and then we came here and after the first year dl of them are gone. | was
the only person gtill here and it has been three years. | don't understand the process, how
comethey release the people that are either amember or part. Now I'm here under the
definition which | did not do anything.

Tribund Presdent: | can't address whom they released and whom they haven't. | have
no knowledge of that, but | will tell that we look &t two things. We look & your ora
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statement and we look at the information that the Recorder will present to us to make our
decision today.

Detainee: All of those people, they are gone. They should go in front of atribunal
because they were captured in the fight in Mazar-E-Sharif(ph). It was a lot of people that
surrender to the northern aliance. Those people should go and face atribuna. What did
| do to wait al these yearsto seethetribuna? They will decide what happensto me.
Those people, they just sent them home without facing the tribunal and some of them are
till here. Those are the people that they should bring to the tribunal, why should they
bring people like me that never did anything wrong. | don't understand how the process
works. How are they going to find out that the people they are sending was the people
that was helping the Tdiban or a Qaida and the people like me who have never did
anything wrong.

Tribuna President: Your opinion is noted for the record.

Tribunal President adjournstheTribunal

AUTHENTICATION

| certify the materia contained in this transcript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, United States Army
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Summarized Unsworn Detainee Statement

The Tribunal President was explaining the hearing instructionsto the Detainee. The
Tribunal President asked the Detainee if he had any questions about the Tribunal
process.

Detainee: When you spoke about the witnesses, | did not understand that part.

Tribunal President: That your Personal Representative asked you whether you had any
witnesses for this Tribunal.

Detainees What for?

Tribunal President: It was an option if you wanted to address any of the issues on the
unclassified summary of evidence.

Detainee: | don't know if I should present my witnesses here or in Afghanistan or
where?

Tribunal President: That was an option we had. To be honest, we place a lot of weight
on your ora statement

Detainee: Basically, you should explain to me what would | need the witnesses for. |
cannot have witnesses present here in Cuba.

Tribunal President: Most of the people that request witnesses do so to collaborate their
story or to specifically address a point of the unclassified summary of evidence.

Detainee: | understand.

The Detainee elected not to take an oath but chose to make a statement.

Detainee: | speak but | don't swear.

Tribunal President: That's fine. Y ou may begin.

Detainee: May | start now?

Tribunal President: Yes.

Detainee: In the name of Allah, the compassionate, the merciful. | am very happy to see

you, that you took an oath in front of me and | the trust on that oath and if you don't do
what you swear to, may Allah punish you.

IS\# 832
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If anyone could prove that | was amember of the Hizb-1 Idami Gulbuddin or if | had any
involvement with that organization, then | am guilty. If anyone could prove thet |
reported to any d Qadaleaders or if | had any connections with d Qaida, | am guilty
again. If anyone could give you proof that | helped d Qaida or membersin any way to
go from Afghanigan to Pakistan then | am guilty as charged.

| did the job that was given to me by an American. | went to Pakistan and | tried very
hard. Anything | did in Pakistan, Mak is a witness. Mr. Mark.

| did work for the government of the Taliban, | confessad it and | will confess again. |
don't see anything wrong with it. The charges that you are telling me that | was in charge
of the border. | was, but that was before the Americans came to Afghanigtan.

| don't want to make it too long because for the past two and one-hdf years, we were
speaking with the interrogators about the ten charges. The interrogators were telling me
that | was with d Qadaand | was trying to tell them that | was not. They did not give
me any benefit from what | told them and | don't think without making this longer, that |
will get any benefit in the future.

The things are againgt me now are because | helped the government of Afghanistan and |
helped the United States of America. | don't know that much where you can be charging
me about helping d Qaida or to be aHizb-1 Idami Gulbuddin or that | did anything
againg the Americans. | don't know about these charges.

Now | am detained here and | think | will be detained herefor along timeto come.
Therewill be atime when you redlize that kegping me here or what benfits | have for
you or what benefits for you if my enemies are charging me with wrong accusations.
You will dl redize in the future. If thisis guilt, that you give me ajob to go find out
about d Qaida, | tell you that yes, | went and | wanted to find out about a Qaida for you.

There are lots of good people and bad people that arein Kwod. You asked dl of the bed
people and did not ask any of the good people in Kwost about me. This Tribunal, | think
that probably in 10 yearstimewill be finished. | think it will never be finished.

| am here for this Tribuna for you to decideif | am guilty. You will tell me for how
many years | will be hereand if | am not proven guilty you should tell me that someday |
might go home.

If you are here to decide to make ajudgment about me or againg me, | want you to use
your humanity towards another human being. Thet isdl | want fromyou. 1'm sorry for
teking your time and I'm sorry if | said something wrong.

Tribund President: Y ou covered some of the points on the unclassified summary, do you
want to address each one with your Persond Representetive?
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Detainee: | don't want, but if you want, | don't have any problem with it. If she has any
proof then she could interrogate.

Tribunal President: Let me tell you at this point, this unclassified summary of evidence is
the only piece of evidence that this Tribunal panel has seen about you. We look at two
things when we come into a Tribunal. One of the things that we look at is the

information that the Recorder presents to us (unclassified summary of evidence), and the
second thing is your statement We may have some questions for you at thistime. Will
you be willing to answer our questions?

Detainee: Yes.

Tribunal Members' Questions to Detainee

Q: One of the allegations here, gir, is that your name and phone number was
discovered in a senior member al Qaida's house?

A: Like whom?

Q: At this point that is the only information that we have. Based on that information,
do you have any reason to believe that it may be true?

A: First, | don't believe my telephone number was found in anybody's house.
Second, even if it was found, you provided the telephone number. The American
made it up because everybody wants to be connected to one person or one group.
Are you saying that you worked for the United States?
| think my fileis full of these kinds of things.

Do you have a point of contact that you actually made contact with while working
for the United States?

| said previously that his name was Mark and that he was an American.
And when was this?

Fiveto six months prior to my capture.

And you were specifically doing what with this person named Mark?

| think that you are trying to make metell you what's already in dl my files. If
you want, | will do it If you want to give me something to do again, I'll try,

Q: So you'll give me the information to this Mark person?
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A: Yes. Aftar that Mak was gone from Kwost and after Mak left the job our
connection was with another individual by the name of Nasir to Mark.

QDo you know what organization Mark worked for in the US?
A: | don't know but he was working in the province of Kwos.

Tribunal Members® Questions to Detainee

Q: Isit ever OK for aMudim not to tell the truth?

A No. For aninfidd and for aMudim, it'sno goodto tell alie.
Q. Do youknow any d Qaida members?
A

: No. | swear to Allah that | don't know members of d Qaida. | heard the name d
Qadaand | heard the name Bin Laden but | do not know.

Q. Have you ever worked with the organization Hizb-l 1Idami Gulbuddin?

A: | never did. If anyone can prove that | did work for that organization, then | am
quilty.

Q: Have you ever belong to any organization or charity group?

A: At the time of the Jhad, at the time of the refuge, | beonged to a group cdled
Haraket-e-Inglab-e-1dami.

Q. Wasthisthe Jhad againg the Russans?

A: This was during the time of the refuge. The wounds on my body don't mean that
| was part of Gulbuddin and the Jhad againg the Russians. At that time | was a
young boy, but | wish | fought againgt the Russians.

Q: | understand. | wastrying to find out when did you belong to the organization.

A: Tha was during the time when Presdent Rabani was in power of Afghanigan.
That was long before the Taiban come.

Q: Do you have the spdling of the charity group?
A: Haraket-e-Inglab-e-1dami.
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Tribunal Members Quesionsto Detainee

Q. When you worked for the Tdiban, what did you do? How did you support the
Tdiban?

A: | was gtting in an office and working in an office

AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.
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Summarized Unsworn Detainee Statement

The Tribunal President wasexplaining the hearing instructionsto the Detainee, The
Tribunal President asked the Detaineeif he had any questionsabout the Tribunal
process.

Detaines | have only onething to say and that is | requested very good witnesses. These
witnesses work for the current government of Afghanistan. What hgppened to my
witnesses?

Tribuna President: | will tell you in just afew minutes about the witnesses that you
requested but we are avare of it.

TheTribunal President explainsabout thewitnesses.

Tribund President: | see by the Detainee Election Form that you have dected to
participate today as evidence as you being here. | also seethat you did in fact request
three witnesses. And as such, we did submit arequest through our State Department for
theses individuds and the initia request noted a suspense date of 28 November 2004. In
addition to the first request, we sent two additiona requests for the suspense date of the
22 and 26 of November. Again, there was no response. As of this morning the State
Department has not receive any response back concerning these three individuas. 1 will
tell you, if the testimony becomes available at alater date the Tribuna will consder
reopening your case. Based onthis information at thistime, these witnesses are deemed
unavailable.

Detainee The charges that are dleged against me, can | answer them now or not?
Tribuna President: In just one more minute.

Detainee: No problem.

Tribund President: Are you willing to make your statement under oath?

Detainee: Yes, Maam. | am willing to say anything under oath but there are witnesses
that | wanted to present to this Tribund. The current government of Afghanistan, chief
of the digtrict, it would be very essy to find them. They have telephones. The same way
that you are talking to me under oath isthe same way | will talk to you under oath and
thenitisup toyou. You know inyour gut.
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Summarized Sworn Detainee Statement

The Tribunal President instructed the Detainee that he (the Detainee), could make an
oral statement and could present any evidence with the assistance of his Personal
Representative.

Personal Representative: What we discussed, this is the best way to present your
information. You and | met aimost a month ago and our meeting was approximately two
hours long. | think you will find that the story he is going to tell and the evidence he is
going to present to address the alleged allegations will have alot of longevity to it and a
lot of complexitiesto it. It will be best if we present the information together and | can
refer to the notes during our meeting. Would you like to address each of the pieces of
evidence?

Detainee: Oneby one. What do you mean?
Personal Representative: Y es, one by one.

Detainee: Yes, | want that.

Personal Representative: It is the best way but what | think you are going to find to be
able to preferably understand it, is that alot of these areas are going to blend together.
But after | think that you hear them, it will be clear. Can youtell us looking at the
summary of evidence about being a Taliban military commander and you knew many
former Taliban commanders.

e 3(a) The detainee is a member of the Taliban.

| was not a member of the Taiban. | was Mujahidin, a single soldier and not a
Taliban member.

* 3(a)(1) The detaineewas a Taliban military commander.

| was not a commander of the Taliban. | was a Mujahidin, a freedom fighter. |
was against the Taliban.

* 3(a)(2) The detainee knew of many former Taliban Commanders.

That is not correct

» 3(a)(3) The detainee was the director of the Hizb-l Idami Gulbuddin (HIG)
cell operationsin Kandahar, Afghanistan.

| was not a member of the Hizb-I Islami Gulbuddin, nor was | a commander or a
leader. | fought against Gulbuddin Hekmatyar in the Sarubi area.
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* 3(a)(4) Hizb-1 1dami Gulbuddin (HIG) isaterrorist group.
| fought against them.

* 3(a)(5) The detainee paid otherstowarn him when American forces werein
his area.

| did not pay anybody any money. | was sitting and rebuilding my house.
Anybody who is against the Americans, they would not stay in their hometown
and rebuild their house. | did disarm people with weapons and captured bad
people and thieves to bring peace to my area.

» 3(b) Thedetainee engaged in hostilities against the United States or its
coalition partners.

| did not fight against the US and its coalition partners. | fought against the
Russians in the 1980s.

« 3(b)(1) The detainee admitted fighting against the United States or its
coalition partners.

Thisisfalse. | did not fight against the US and it's coalition partners.

e 3(b)(2) The detainee reportedly was the commander of the front linesin the
Tagab and Nejrab district.

| did not go to Tagab and Negjrab but | fought against Hizb-I Islami.

e 3(b)(3) The detainee was a member of a 40-man unit primarily operating
against U.S. personndl, intending to bomb or strike soft tar gets.

| was the leader of a 40-man group in the military division. It till exitsin the
area and everyone knows about it. When the rumor started about the Americans
coming, | begin to shut down my group. | told everyone to go to their own homes
and no bullets were fired. You can ask in Afghanistan. No one attacked any
military division nor did the military division attack anyone in the area.

Detainee: Four days before Masoud died, | was wounded and placed in ahospital. The
Masoud and the HIG was against the Taliban. | was at home when | was captured. | was
in my military division when Masoud died. At that time, | went to the military division
and wanted to hand over my weapons. | told al of the members of my group that you
can go and sit at your homes and keep your weapons with you and at alater date | will
come and gather all of the weapons and turn them into the government.
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After that, because of my wounds, | stood behind the military division. No on attacked
my military division and nor did my military division attacked anyone else. | then took
the path toward Ghazni, | did not go to Qandahar. | went to my province, which is the
province of Orizgan. | went to Orizgan and | gathered al of the weapons because our
district was separated in two and we have enemies. | did not want to hand in the weapons
until the American forces came into the area.

Also, the official commission of the government came into the area and | wanted to hand
in my weapons to them. Then | went to the governor of the Qandahar province and | was
told not to hand in my weapons to any district chief but to wait until the official
commission of Afghanistan come and you hand in your weapons and get a proper receipt.
After that, they told meto go and sit at home and not to worry about it until the official
commission come and surrender the weapons. When the official commissions arrived, |
went and surrendered my weapons and | have the receipt of al of the members of the
commission in which they signed the receipt.

Thetwo individuals delivered a letter to me and | wanted to hand it to the district chief in
which | forgot his name. | wanted to hand the two individuals who delivered aletter for
me and | wanted the chief district to captured them in the area. After that, | sat at home, |
was not against no one and no one was against me. | was sitting at home, and rebuilding
my home. A long time ago, Afghanistan was a place of guns and no government, when
the governments arrived, we surrendered the weapons and | sat at home.

The reason why | was against the Taliban is because the Taliban took one of our elders of
the tribe body from his grave and threw it on the streets. That is why we became the
Taliban enemy and we were fighting against the Taliban. My tribal elders went to the
leader of the Taiban and told him to rebury the body that you took from the grave. We
told him, if you don't rebury his body, we would fight against you. That is why my
wholetribe is against the Taliban and the entire world knows about it. My tribe wasvery
happy when the Americans came and we are not against the Americans. | am not telling
you this because | am a detainee. As| am here or if | was free | would say the same
thing. All | want to say isthat | was not treated as a detainee; instead | was treated as a
freedom fighter. They took care of al my wounds and | am very happy for al the
Americans and the guards here. Now | don't have anything ese to say, but if you have a
guestion, | will answer them.

Personal Representative: Why do you think you were brought here?

Detainee: | don't know. Before my capture, | was a home for one year. When they
captured me, they didn't tell me that | was going to be detained. | don't know why | am
here.

Personal Representative: You aretelling the Tribuna that you were not a military
Taliban commander?
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Detainee: | was not a member of the Taliban, nor a military commander of the Taliban. |
did help the Taliban disarm the thieves and that is all | did with the Taliban.

Persona Representative: Y ou are also saying that you were not the director of the Hizb-I
Idami Gulbuddin?

Detainee: Never. | fought against them.
Persona Representative: Y ou never fought against the United States or it's coalition?

Detainee: No. | did not fight against the Americans. | am happy with the Americans and
their coalition partners.

Personal Representative: Ma'am that summarizes and concludes the information from
the meeting we had on 28 October 2004.

Tribunal Members' Questions to Detainee

Q: Sir. Areyou anative Afghan?

A: Yes.

Q: You ever travel outside of Afghanistan?

A: No Sir.

Q: During the Taliban, what was your job?

A: My position in the Taliban era was a soldier.

Q: Who paid you?

A: We did not get paid. We got up against the thieves to disarm them and nobody

paid us for it.

Q: How did you support yourself?

A: They provided us with logistical support but no money.

Q: Do you have a family?

A: Yes Sir.

Q: How did you support your family?
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A: We have land and we have a garden. We lived off of that.
Q. After the Tdiban fdl, what did you do?

A: | hadmy own land and my own garden; | wasworking on it and | was planting
whesat

Were you ds0 asoldier after the Taiban fell?
No. | was rebuilding my house.

Did you fight againgt the remaining Tdiban after they fdll?

> o 2 O

: No. I did nat fight againg the Tdliban but if | saw an individua who were againgt
the current government, | reported them to the government.

Tribuna Members Questions to Detainee

Q. You had made a statement that you turned in your wegpons right after Masoud
was killed.

A:  YesSr.
Q: Prior to him being killed, you fought against the Tdiban?
A: | did not fight againgt the Taliban.

Tribunal President's Questions to Detainee

QDo you have any ideawhy in the unclassified summary they have linked you to
HIG? Inyour opinion, why have they linked you to this group?

A: | was not a member of the HIG. | don't know why they are accusng me of that. |
fought againgt the HIG. The check post that they had to collect taxes; | atacked
those check posts and everybody knows it

The check posts. Who were you collecting taxes for?

A:  The carsthat passed by they collected the taxes. It's not only me, the whole
nation of Afghanistan got up againgt the HIG. | was a member of those people
fighting againgt them.

Detainee What are my charges? So far the interrogators did not ask me the accusations
that you are accusing me of here today. They never talked about these things. If you
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think that | am guilty to fight against the Russians or to fight against the bad groups in
Afghanigan. Yes| didthat.

AUTHENTICATION

| cartify the materid contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Army
Tribund President
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Summarized Unsworn Detainee Statement

TheTribunal President read thehearinginstructionstothedetainee. Thedetainee
confirmed that he under stood the processand had no questions,

TheRecorder presented ExhibitsR-1 andR-2 into evidenceand gavea brief
description of the contentsof the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1),

TheRecorder confirmed that hehad no further unclassified evidenceor withessesand
requested aclosed Tribunal session to present classified evidence,

Tribunal President suited that the detainee wantsto participateand requested one
witnessand that thewitnessispresent

Thedetamee questioned thereasoning for havingawitnessfor theseallegationsas
follows:

Detainee: | haveto say in responseto thistribunal, and to my witness, I'm asking why
would without any witnesses, these allegations be brought against me?

Tribuna President: The government may have some suspicion or evidence that you
participated inthese activities.

Detainee: If they haveit, proveit and bring it in front of me, the witnesses. Otherwise,
if it'slies, | will not accept it.

Tribund President: There may not be witnesses, it may be just documentation. But,
what thisis for you is an opportunity for you to respond to these allegations. Before we
go on any further, would you like to make a statement under the Mudim Oath?
Detainee: | want to confess, my speaking with my oath, and my oath, by 1damic oath
and thistwo years, when I'm in thejail, nobody asked me are you a member of the Idami
Gulbuddin.

Tribuna Presdent: | understand. Would you like to take a Mudim Oath?

Detainee: Yes, | will, because my part will be in truthfully.

Detainee: Do | have to stand?

Tribuna President: No.

IS\NHR
Endoare (3)
Page1lof 10

001-541



UNCLASSIFIED/FOUO

TheDetaineewasgiven theMuslim oath.

ThePersonal Representativeread theallegationsto thedetainee so that hecould
respond. Theallegationsappear in italics, below*

3.a. Thedetaineeisassociated with forcesthat are engaged in hostilitiesagainst the
United Satesor itscoalition partners.

Detainee: | didn't do such athing, and I'm not aware of it I'm not a preacher or head of
the tribe to collect people around me, and givethem advice. I'm ashepherd; nobody will
go by my words.

3.a. 1. Thedetaineeisa member of the Lashkar-e-Tayyiba group.

Detainee: | never have been a member of the Lashkar-e-Tayyiba. | was working in
sugar cane. That's a product of sugar, brown sugar in Afghanistan and Pakistan and |
was only faced with one member of Lashkar-e-Tayyiba, he asked me only, you area
good guy, and you want to bewith us, | said no, | want to work in my sugar cane
business, and | didn't know who isthat guy. If you detain me by this question that guy
told me, then I'm in here. Otherwise, | swear to god, who are these Lashkar-e-Tayyiba?

3.0.2. TheLashkar-e-Tayyibaislistedinthe U.S Department of Homeland Security,
Terrorist Organization Guideduetoitstiestoal Qaida.

Detainee: | do not know about it. If they have ties with the d Qaida or not, and I'm not
with it.

3.a.3. Thedetainee volunteered to round up peoplefor the Lashkar-e-Tayyibatofightin
jihad.
Detainee: I'mnot avery senior guy in the vDlage to get everybody to accept my requests

or prepare them for jihad. |1 do not know about it, or not aware of it. Somebody lied
about me.

3.a.4. Thedetaineewasa soldier intheHizb-11slami Gulbuddin (NIG).
Detainee: | didn't work with none of them.
Tribuna President: (to trandator) Excuse me; please trandate exactly what he said.

Detainee: | never worked with none of them, not even with the Hizb-1 Idami or other
groups.

3.a.5. TheHIGislistedintheU.S. Department of Homeland Security, Terrorist
Organi zation Reference Guide as having long-established tiesto Usama Bin Ladin.
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Detainee: | don't know about it
3.a.6, Thedetaineeisassociated with member sof the Taliban.

Detainee: | took care of my goats on the mountain; | was a shepherd, and | never can
even go out very much, and | was aways with my goats on the mountain. They didn't
ask me these questions in my interrogation. Why do they write these lies about me? Alt
of these interrogations, interviews | was asking why they. If they camein front of me,
they never asked such aquestion from mein the interrogation.

3.a. 7. Thedetaineewaspaid for the attack onan American military base.

Detainee: Nobody gave me money for such dedling and I'm apoor guy that'swhy | keep
my goats on the mountain. If | had that much money, to have an atack on an American
bases, today nobody could arrest me.

. Tribund President: Tg Mohammed, do you have anything else that you would like to
add?

Detainee: I'm apoor guy and you can ask about me, my mother and my father inthe
village, they are poor people. These are dl lies about me. For these lies, |'ve been living
two yearsinjail. | don't want more lies about me. I'm a Gujar (ph) in the tribe and you
can ask from the village about the Gujar (ph) people and how poor they are and they are
my witness. | was a shepherd onthe mountain. | will never He and | don't want

somebody lieto about me and | will not accept it. Thisistwo yearsand | don't want to
be more than two yearswith theseliesin thejail.

Tribund President: Does that conclude your Statement?

Detainee: Y es, this concludes my confession, and | don't want to accept the lies. If you
bring paper and pen for me, | can write lies on everybody.

The Personal Representative and the Recorder had no further questions®

Tribunal Members questions

Q. You arc from Pakistan, correct?
No, who saysthat's correct?

A.
Q. I'm asking, isthat correct?
A. No, I'mfrom Afghanistan.

Q. Have you ever had any military training?
A. | was a shepherd, except for working the sugar cane. | hit that son of the bitch and he
lie about me, said | was member of a-Qaida and Idami. The gods gave you good
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/
thinking and good judgement. Y ou can think about my family and me and what
gtuaionswe are living with over there. Those peoplelied about me, you canredize it.

Q, Wha province of Afghanistan are you from?
A. Kojar?(ph)

Q. Your witness, what is he going to testify for? Why is he important?
A. Thisisthe request fromthetribunal. He hasto tedtify that I'm a shepherd for the
tribund to believe and he isthe only witness | havein here, he can do that

Q. Whoisit that islying about you?

A. 1 will tell you the whole story and you listen to it, and then you can realize who lied
about me. | wasworking in asugar cane product in Pakistan when | came back to my
home. Americans bring the water pipesin our houses to be used the water pipes. And
my cousin, he built al the pipesfor al village, except our house. And my mother told
me he didn't give uswater pipe. When | cameto him at the Late afternoon, | asked him
why did you give everybody in the village aline of water, and you didn't give us one.
We dart arguing and | beat him pretty bad. When | beat him up, after four days,
Americans came over to my home arid they told me they wanted to talk to me. And they
took me. They asked me to go with them; they didn't tie my hands or handcuff me. |
was willing, walking by mysdf, and when we went over there, they didn't ask me
anything, they just tied my eyes and they told methat thisis our regulation and trand ator
was trandating also. And findly they asked me why did you hit this guy? | told them the
problem is about this water issue and thisis the main problem and thisis why we start
fighting with each other. The American guy, he asked mewhy | didn't come to me, he
was working for us, why did you hit him? Y ou should cometous. And, | told them, |
didn't know you guys, | didn't know where you are to come blame for you, | know this
guy and | hit him inthe argument And, finaly, the trandator saysyou haveto sit down,
I will tell everything about your problem. And | was calm, and not talking, and the
trandator did whatever he did. After three days, they transported meto Bagram. In
Bagram they told me that 1 confessed over there to attacks on American bases. | told
them no, | didn't say such athing. And they told mewe will bring that trandator in front
of you, confront with you, and see that he will tell you that you confess that and up to
today, they didn't bring him in front of me and face me. When my interrogation finished,
the American shook handswith me. He said we are dl brothers and you haveto tell me
the with truth and from your heart and | confesswhatever | know from my heart to him,
and he says| will release you, but he send mein here, up to today, | amin here.

Q. Youdidn't actualy answer the question earlier, have you received military training?
A. No, | didn't

Q. Do you know wheat attack on which American base; do you know anything about that
alegation?

A. No, | don't. Americansare closeto our house, they are somewhere close to our
house, but | don't know whereit is. At the time of the attack, | wasin Pekistan. When |
came they were over there, but | don't know about the attack.

ISNER
Endoare (3
Page 4 of 10

002544



UNCLASSIF1ED/FOUO

Q. Do you own awegpon?
A. When they search ray house, they couldn't find any weagpons. Only amirror and one
comb for here. If I'm fighter for this quff, yes | am.

Q. Again, do you own awegpon?
A. No, | don't.

Q. Does anybody in your village own a wegpon?

A. Now adays, | don't know who has aweapon or not, but, what | saw, except for my
cousin, nobody has any weagpons. At the time of Taliban, everybody had one wegpon
with them, but since Tdiban came from exile and everybody collected their wegpons and
delivered it to the government | don't know after that who has wegpons, except my
cousin.

Q. So, should | infer that during the time of Taliban, you had a weapon?
A. No, | didn't have any wesapon. The wegpon | had at time of Taliban it was borrowed
from somebody, and as soon as Taliban came on to power, they took it from me.

Tribuna President's Questions.

Q. Did you ever see any fighting going on in your province between the Northern
Alliance or the Tdiban, or the Americans?
A. No, I didn't

Q. So, a no time, did you have to protect your family against the Northern Alliance,
Taiban or Americans?

A. No, we are shepherds, and we don't deal with those. At time of hot season, we are
climbing on top of the mountain and at the time of the cold season we are coming down
to the bottom of the mountain.

Q. Were you able to see or hear any of the bombing going on?
A. No, | didn't see anything, nothing ever happened. InKujar (ph) itwasn't hard
fighting. When the Taliban Ieft the government they left province a so.

Q. So, wasthere Taliban in the area prior to. 9/11 or after 9/11 ?

A. | exactly don't know about the date of 9/11 and what happened. But at that time |
was in Pakistan. When | cameto my province, Tdiban had left the government and the
oppositions were the government and they took power of government

Q. Why did you travel to Pakistan?
A. I wasapoor guy. | wasworking in the sugar cane product.

Q. So you spent some of your time in Pakistan and then would travel back to
Afghanigan?
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A. Bascally, at the hot season | was living on the top of the mountain; we aren't going
anywhere else. But at the time of the cold season, we are coming down. We don't have
anything to do. | have to go and find ajob for me to support and at the winter | was
working for 2500 inthe sugar cane product.

Q. Where were you when someone gpproached you about joining the HIG or the
Lashkar-e-Tayyiba?
A, | wasworking inthe sugar cane product

Q. Do you remember who approached you?

A. No, I didn't know him, and | can't remember who wasiit. | confess thisissue by
mysdf. When | was working over there in the sugar cane product, this guy came, | didn't
know him and he asked me, and | confessthisissueto theinterrogator and this
interrogator brought this alegation about me. | confesstruthfully to him, but he brought
thisissue about me athough | said in the interrogation, he promised me that he would
help me, but he brought alie about me and, | don't know what kind of interrogations this
is.

Tribund President: That's al the questions| have.

Detainee: And after that every separate, every interrogator asked me what did you do,
why are you in here, and they keep me for two and a half years. | didn't work with the
Gulhuddin; I didn't work with the a Qaida. | was working in my job and why do you

guys go over the limit on me. It's mean to me. | didn't do anything to keep me living
here.

Tribuna President: Do you have any other comments?

Detainee: Without crime I'm in here. I'm asking from you guys to be kind to me. If |
did anything wrong, the hardest jail you have in the United States you can put me,
otherwise, please release meto go home.

Tribund President: Tg Mohammed, we will consider everything that you have said.
The government's evidence and aso the comments from your witness and al of that will
assigt usin making adecision.

Detainee: Thank you very much.
Tribuna President: Personal Representative, can you get the witness?
Persond Representative: Yes Maam.

TheTribunal President called for a brief recesswhilethewitnessisbrought into the
room.

Hearingisreconvened with witness and detainee present
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Tribuna President; Isit SadaJan?

Witness: Yes.

Tribuna President: You have been asked to be a witness for T4 Mohammed. | want to
make it clear that thisis not your Tribuna. Do you understand?

Witness: Yes.

Tribund President: We will ask you questions and then Tg Mohammed may ask you
guestions. Persona Representative, do you have any questions for the witness?

Tribuna President: Thank you. Sada, would you like to take a Mudim Oath?
Witness: If you guys offer, thisis up to you guys, if you like, it | will.
Therecorder administered the oath to thewitness.

Persond Representative questions

Q. SadaJan, how do you know Tg Mohammed?

A. At thetime of Taliban, when | wasworking, | knew he was working as a shepherd to
keep hisgoats.

Q. Didyou seehim very frequently?

A. | have seen him, he was keeping goats, but | didn't talk with him, | was busy with my
work.

Q. Do you know if Tg Mohammed is amember of any politica or charity groups?

A. Asfa as| know, Tg Mohammed is not a political person, he doesn't know about
political issues and he never play with that issues, and we are Mudimsall, and if you

counted religious person and we are all Mudims and religious but not belong to any
political party.

Persona Representative: (To Tg Mohammed) Do you have any questions?
Detainee: No | don't have any questions, whatever you ask him, it's good.
Per sonal Representative goes back to asking witness questions.

Q. Have you ever seen Tg Mohammed carry wegpons?
A. No, | never seehim.

Recorder's questions

ISN3e®R
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Q. Where are you from originaly?
A. I'mfrom Konan.(ph)

Q. And when you were captured, where were you captured?
A. Inmy house.

Q. Where you captured at the sametime as T Mohammed?
A, Tg Mohammed was arrested before me.

Q. How long did you know Tg Mohammed before you came here?
A. Atthetimel wasworking asacarpenter and that was the Taliban era, and | could see
him, he was passing with his goats and he didn't have abeard at that time al so.

Q. Do you know anyone who isamember of the Taliban or a Qaida?
A. No, | didn't know, if I know, | would tell, but | don't know.

The Personal Representative and the Recorder had no further questions.

Tribund Member's questions

Q. Tg was ashepard, do you know what Tg' s other job was?
A. No, | don't know what he was doing as far as | know he was a shepherd.

Q. And doyou know Ms cousin?
A. No, | don't know.

Q. Areyou both from the same village?
A. No, we are from the same province but our village is far away from each other.

Tribunal President'squestions

Q. Did you ever see Tg Mohammed haveto fight to protect his family?

A. No, | never seen such athing. We are poor people; we never right for our families,
and today they brought usin here and linked us to d Qaida. (Interpreter stops, excuses
sdf for error in trandation) | was working with the new government, in getting some
money to support my family, and otherwise | don't have anything to survive, and we are
poor people. We have alittle piece of Lad to work as afarmer.

Q. Do you remember seeing any Taliban or d Qaida membersin your province or in
your village?

A. At thetime of Taliban, like | told you, before, aso, | was acarpenter and | don't have
any relaions, and | don't know them at al.

Q. Did you ever see any soldiers, American soldiers, Taliban soldiers, and d Qaida
soldiers in your province?

IS\NER
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A. 1 wasworking with the new government, and | see American soldiers, | see Afghan
soldiers also. Americans walk over there, and | was working also, | didn't know they
would arrest me, and bring me in here. | didn't know, we were happy that Americans
came into Afghanistan, we would see stahility, but I didn't know they would bring mein
here and put meinthejail.

Q. Did you see any of the soldiers, Tdiban soldiers, or d Qaida soldiers with weapons?
A. No | didn't Some of the Taliban members, right now working with the government
also, and | don't know how many of them is over there. And, about the other province,

and Tdiban members, | don't know and I'm not aware of.

Q. Areyou aware of any Idami Gulbuddin soldiersin the area?

A. Asfar as| know, one of the commanders in the name of Nija Woobc (ph) and the
other was Sadan, they were members of Iami. When | was there, they were working
with the new government a so, but by thetime | was arrested, before my arrest they
escaped and they were not with the government anymore,

Q. Do you know if that was before the attack on the Americansin the United States
September 9/11, was that before or after?

A. It wasin the time of the new government started. They were opposite of Taliban aso,
and they were in power, they wererighting against Taliban, but, snce American came,
through that province, they escaped.

Q. Ok, Tg Mohammed, do you have any questions that you would like to ask the
witness?

Detainee: No, | don't have any questions, and | dso don't know this guy very well. He
isapoor guy, he came, and made up awholelot of his confession, so, the rest of it
belongs to you guys, what decision you make about me.

Tribuna President: Thank you. We will take a brief recess while the witness is removed
from the room.

Tribunal isrecessed until after witnessisremoved fromtheroom.

Tribund President: Tg Mohammed, do you have any other comments before we move
on?

Detainee: No, | don't, if you dl have questions, | am willing to give you answers.

TheTribunal President confirmsthat the detainee had no further evidence or
witnessesto present to the Tribunal. The Tribunal President explainstheremainder of
the Tribunal processto the detainee. The detainee hasa questionin regardsto the
Tribunal process and the gathering of information fromhisfamily. It isasfollows:

IS\NHR
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Detainee: How can | collect information? My family is in Kujar, (ph) inthe province, in
Afghanigan, and they are in the mountain.

Tribuna President: There will be an Adminigtrative Officer or military officer assgned
that will assist you in gathering that information from your family.

Detainee Good.

TheTribunal President adjournsike Tribunal

AUTHENTICATION

| certify the materiad contained in thistranscript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, United States Army
Tribuna President
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Summarized Detainee Statement

TheTribunal President readtheHearing I nstructionstothe Detainee. The Detainee
confirmedthat h eunderstood the processand had no questions.

ThePersonal Representative presented the Detainee Election Form (Exhibit D-A) to
theTribunal

The Recorder presented theUnclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1) tothe
Tribunal.

TheRecorder presented ExhibitsR-2 into evidenceand gavea brief description of the
contentsof theUnclassified Summary of Evidence (Exhibit R-I).

TheRecorder confirmed that hehad nofurther unclassified evidenceor witnessesand
requested aclosed Tribunal session to present classified evidence.

TheTribunal President addressed the Detainee* srequest for deportation
documentation from Afghanistan informing the Detaineethat the document wasnot
reasonably availableand thereforedenied.

Tribunal President: Was this arequest that you made through your Personal
Representative?

Detainee: Yes.

Tribunad President: Thisisthe first time the Tribund has seen this request. Personal
Representative, did you make an on idand look for this?

Personal Representative: Y esmaam and was unableto locate it

Tribuna President: Can you shed any more light on this?

Personal Representative: Yes maam. He last saw the document in Bahgram. He had
not seenit in Guantanomo Bay but hisinterrogator saw it here. Therefore, | knew that if

| did not find it here that we would not haveit.

Tribunal President: It's reasonable to assume that it should have been located here. It
should have came with him if wasin fact seized on him in Bahgram, isthat correct?

Persond Representative: Well maam, his interrogator saw it here.

Tribuna President: Unfortunately, based on this information we'll have to determine that
it's not reasonably available.
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TheTribunal President opened the Tribunal to the Detaineeto make his statement and
asked if hewould like to make his statement under oath,

Detainee. Okay, no problem.

The Recorder administered the Muslimoath to the Detainee.

Detainee: Firgt of al, al ofthese accusations do not exist In regard to being part of the
Tdiban or a Qaida, that'snot true. | nave documents that provethat | wasinaTdiban
prison. That's al. | don't have anything eke, it's al there.

Persona Representative: | can review some of the things we discussed if you would like.

Detainee: Go ahead.

3.a.10. The Detainee stayed at theal Faroug camp inDarwanta, Afghanistan, wherehe
received 1, 000 Rupeesto continue histravels.

Persona Representative: He said that he had never beento al Farouq.

Detainee: | never visted d Farouq.

3.0.13. Detaineewas arrested by Pakistani authoritiesin Khudzar, Pakistanin July 2002.
Persond Representative: The true month was April, not July.

Detanee That istrueyes.

Persona Representative: He said that before 9/11, he worked with the Taliban fighting.
Detainee: Yes, | was with them only for one month.

Persond Representative: They asked him to leave and hewas captured before he could
leave.

Detaineg, Thatistrue.

Persona Representative: He was never involved in any fighting after he was asked to
leave.

Detainee: | never participated in fighting in Afghanistan before or after.
Persona Representative: That concludes everything that we discussed.

Tribuna President: Does that conclude your statement?

rS\# 758
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Detainee: Yes. | am done.

Tribunal President: Would you be willing to answer some questions that we may have
for you?

Detainee: Yes.

Tribunal President: | aways liketo say that this the only document that we have seen
about you to thispoint So we may ask some questions reference your background or
other things just because we don't any more information than this. Persona
Representative, do you have any questionsfor the Detainee?

Persona Representative: No maam.

Tribuna President: Recorder, do you have any questions for the Detainee?

Recorder: Yesmaam. Earlier you stated that all these accusationsdo not exist What
do you mean by that?

Detainee: That all of these things you said 1 have done, | have not done any of those
things. For example, being part of a Qaidaor part of the Tdiban, | am not part of any
one of them.

Recorder: Were you ever in the Iragi army?

Detainee Yes.

Recorder: So some aretrue?

Detainee: Y es, some of these points axe true and others are not.

Recorder: One more question. Y ou said that you did not attend the d Farouq in
Darwanta?

Detainee: Yes.
Recorder: Did you attend any camp at Darwanta?
Detainee: | visited but | never trained.
Recorder: Vidted acamp?
Detainee: Yes. | visted asaguest but never trained.
IS\# 758
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Recorder: Can you tell mewhat a Farouq means?

Detaittee: Farouq's name is one ofthe disciples of Mohammed. He is one of the first
brilliant leaders and that's the name of that training camp in Afghanistan.

Recorder: Do you recal the name ofthe camp you visited?

Detainee: 1 don't remember the other names but | know Darwanta | visited there.
Recorder: Thank you.

Detainee: You are welcome.

Tribuna President: Do any Tribuna membershave any questions for the Detainee?

Tribuna Members questions

Q. Wevejust gone over thislist here, the entire list. You had said basicdly that they
were al fase. But now we find that that is not necessarily true. So to clarify, you
stated that you had never been to a Farouq but then you just stated that you were
aguest at d Farouq.

A. | sad in Dawanta. Not in a Farouq.

Q. Al Farouq isnot in Darwanta?

A. Al Farouq isin Khandahar.

Q. What was you occupation while you werein Afghanistan?

A. | didn't have ajob when | wasthere. | wasjust an immigrant and | used to hunt
birds.

Q. How did you support yourself?

A. | used to ask the leaders of Taliban for help and | used to go to some humanitarian
organi zations.

Q. Which charitable organizations were these?

A. Like the United Nations, the International Iamic Relief Organization, and also
Doctors without Borders and the Red Cross.

Q. How long did you live off charity?

ISN# 758
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A. | wasn't staying permanently in Afghanistan. | used to go in and out.
Q. Between Afghanistan and where?

A. Pakistan.

Q. So | understand you did not have ajob in Pakistan either?

A. That istrue. | did not have ajob in Pakistan either.

Q. Okay s0 you did live off charity in both Afghanistan and Pakistan?
A. Yes, that istrue.

Q. How many years did you live off charity?

A. '9610'97 isthe firstperiod. And the second period is 2000 to 2001. In'95Iwas
in aprison in Afghanistan.

Q. Why were you in prison?
A. | didn't have a passport.

Q, You gave the years '96 to '97 and then you jumped to 2000 to 2001. So between
1997 and 2000, what did you do?

A. 1997, '98, and'991 wasin Pakistan.

Q. Okay, let me ask this one more time. So between the time you left prison until the
time you were captured, you lived off charity?

That istrue yes.

And you never asked for anything in return?
No.

What is your education level?

Third year in middle school.

Would you cal yoursdf avery religious person?

> o0 » o0 >» O 2

No, I'm not religious.
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Q, Whileyou werein the Iragi army, did you receive training on Kaashnikov, on the
mortar, and rocket propelled grenades?

A. Yes, | trained on Kdashnikov, hand grenades, mortars but no rocket propelled
grenades.

Q. What was the reason you left Iraq to Afghanistan?

A. Firgtimel tryingtogoto Iran. Then wewent to Turkmenistan and Turkmenistan
sent us to Afghanistan.

Q. You sad they sent you to Afghanistan. Who sent you to Afghanistan?

A. The government of Turkmenistan.

Q. Thisjust opens up two more questions. Why did you leave Iraq?

A. | deserted the Saddam's army.

Q. Why did Turkmenistan send you to Afghanistan?

A. Therewas no Iragi embassy in Turkmenistan, so they sent usto Afghanistan.
Q. You sad you did work with the Taliban is that correct?

A. Yes, that istrue. Only one month.

Q. During that month, describe for us dl the work you did with the Taliban.

A. |l wasin areserve unit. Our job was if there was an attack we move toward where
the atack was coming from. It was amobile unit | didn't participate in any
attack mysdif.

Q. Did you participate in any training of other Taiban soldiers? Did you train any of
the other Taliban soldiers? Did you train Taliban?

A. No.
Q. Did you have arank in the Tdiban?
A, No, | didn't have arank.

Q. How did you come to find out about this opening with the Taiban?

IS\# 733
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A. Tadiban will hire anybody that comes and wants to join. They didn't have any
structure or any devicefor hiring or recruiting people so anybody can come and
join (inaudible).

Q. Where did you join?

A. Iltwasinaschool.

Q. Where?

MazarE Sharif.

How old are you?

| an 39 now.

How many times have been arrested?

> © >» O 2

In Afghanistan?

Q, Inyour life.

A. Many times. Fivetimes.

Q. What were those five times for? Describe for me.

A. AU of it because | didn't have a passport.

Q. How about this last time you were arrested? What was that for?
A. Also because | didn't have a passport.

Q. Did anybody tell you any other reason besides not having a passport for being
arrested?

A. They aways accused me of being a spy.
Q. Thislast time you were arrested you were accused of being a spy?
A. No, last time they didn't accuse me of that. Just because | didn't have a passport.
Q. UsamaBin Ladin, do you know him?
A.Yes| know him.
IS\ 753
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Q. How do you know him7

A. | know him through T.V. and through newspapers.
Q. Didyou ever work for him?

A. No, never.

Q. Did you ever meet him?

A. | never met him but I've seen him once.

Q. Where did you see him?

A. In Hundar (ph) areain Pakistan.

Q. Describe the circumstances for us.

A. Hewas going in the street in asmall bus with tribe leaders. So | ran to the street
| wanted to talk to him but he was aready gone.

Q. Whenwasthis?

A. Itin April of 2002.

Q. Yousaid you wanted to meet him. Why did you want to meet him?
A. | wanted to know where he was going.

Q. Didyou want to ask him something?

A. 1 just wanted to know where he was going. Because | wanted to report where he
was going.

Q. Who were you going to report it to?

A. Tothepalice.

Q. ThePakistani police?

A. Yes. Afterthat | did report that but he left and | was arrested.

Q. Did you know any of the people that Usama Bin Ladin was with at that time?

A. Yes, | did know some. Y ou mean the people in the streets with him?

IS\# 758
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Q. Yes.

A. | know one whose name is Nonewe Kabar Idin (ph).
Q. This person was actualy with Usama Bin Ladin?
A. Yes, hewaswith himin the cars.

Q. How do you know this person?

A. | know him for along time.

. How long?

. 1 know him since 1999.

. Where do you know him from?

> O » O

. I wasplanningto go to Quettal didn't have money so | cameto thisperson. He
was one of the tribe leaders, sheiks. Since then we became friends.

O

. Did you ever talk to him about Usama Bin Ladin?

A. | talked to him the following day about Usama Bin Ladin and he told me | was
crazy that wasn't Usama Bin Ladin.

Q. How about before that day? Before you saw UsamaBin Ladin did you talk to
him about UsamaBin Ladin?

A. No. Beforethat, no.

Q. Do you know anybody el se that knows Usama Bin Ladin?
A. Nonewe Sius (ph). He was the driver in that car.

Q. How do you know him?

A. 1 knew him also through Kabar Idin.

Q. How long have you known him?

A. | know him 2002.

Q. Know anybody else who knows Usama Bin Ladin?
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A, No, just these two.

Q. You ever work with d Qada?

A. Nonot ever.

Q. These two people that you mentioned, are they a Qaida?
A. No, they are just scholars, Iamic scholars.

Q. Other than the military training that you received with the Iragi army, describe for
usdl the other military training you have received.

A. Besdethearmy | didn't have any.

Q. What isjihad?

A. It'sfighting.

Q. Fightingwho?

A. The Mudlim's point of view, anyone who is not Mudim you should fight them.

Tribunal President's questions

Q. You sad that you had a document to prove you were in a Taliban prison, can you
elaborate on this?

A. Yes.
Q. Canyou tell the year or just anything about it that you wanted to share with us?

A. The date on the paper is August 15", 2001. Also the administration of the prison
gave me that paper. They told metakethisto the Red Cross and within twenty
days we will give you (inaudible) and you're going to leave Afghanistan. If you
don't leavein this period we are going to put you jail for along tune. The Red
Cross gtarting on my case trying to get me out of Afghanistan but that took extra
time. After that it was the incident of 9/11 and the Red Cross and United Nations
and everybody left and | was |eft alone.

Q. Soif | understand you right, the document you are talking about are the same as
the deportation documents?

A. Yes, itisthe same.
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A. It'swritteninthe Fars language.
Q. You'vetraveled around alot. Wherewould you call home?

A. Redly, | don't have home. | was searching for acountry or anation but |
couldn't find one.

Q. No family to spesak of?

A. | havefamily inIrag.
Tribuna President: 1'd like to thank you for participating inthis Tribunal today.
Detainee: Y ou arc welcome,
Tribuna President: Is there anything el se that you would like to tell us?
Detainee: No, | don't have anything else.
TheTribunal President confirmed that the Personal Representativehad nofurther
evidenceto present and that the Detainee no prevhusfy approved witnessesto present

totheTribunal and closed the open session.

TheTribunal President explained theremainder of the Tribunal processtothe
Detainee and adjourned the open session.

AUTHENTICATION

| certify the material contained in thistranscript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Army
Tribuna President
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Summarized Detainee Sworn Statement

TheTribunal President read the Bearing | nstructionsto the Detaineeand confirmed
that the Detainee understood and had no questions.

The Personal Representative presented the Detainee Election Form (Exhibit D-A) tothe
Tribunal

The Recorder presented theUnclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1) tothe
Tribunal

TheRecorder presented ExhibitsR-2 andR-3into evidenceand gaveabrief description
of the contentsof the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-I).

TheRecorder confirmed that hehad no further unclassified evidenceor witnessesand
requested a closed Tribunal session to present classified evidence.

TheTribunal President openedthe Tribunal to the Detaineeto make hisstatement and
ashedif hewould liketo makehisstatement under oath.

TheDetaineestated that would liketo make hisstatement under oath*
TheRecorder administeredtheMuslim oath to the Detainee.
Personal Representative: He will begin with an opening statement.

Detainee: The story of my life. | can start now by telling you that dl of those accusations
arefdse. If youlike or if it isimportant to you, | can explain to you or tell you who Yunis
is.

Tribunal President: Let metell you first that isthe only information that we have seen on
you to this point. So anything that you think would be hepful to us please fed freeto tell
us.

Detainee: Good. In the name of merciful God, people in this detention facility have met
with their lawyers who are American citizens. All of the lawyers advise them to not talk to
the Tribuna. Not even persond information. Trusting mysdf, | know Vm not an enemy
combatant. I'm not an enemy of anyone. I've never fought anyone. For that reason I'm
gpeaking and | hope the Tribuna members will take this as the truth. After meeting with
my Personal Representative, | had alot to write and not alot of timeto prepare mysdf to
give my statement. I've heard alot of points, including my lifein Morocco and leaving
Morocco and traveling to Pekistan. | stayed for about six yearsin Pakistan. | was there for
studying and humanitarian reasons. 1 left Pakistan and went to Y emen to study. For the
same reason | went to Syria and stayed for three years. In the sixth month of year 2001,1
went to Afghanistan to do humanitarian work. | spoke before about who is Bin Laden and
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the truth of who are the Tdiban and all those groups that were mentioned in the
accusations and the incident of September 11 and me leaving Pakistan and being given to
American forces. The last place was Kandahar and then later | was taken to Cuba. | have
alot of wordsto say and | don't know how to tell dl 14 years of my lifein one hour.

The Detainee began to retrieve the written notes that he had in his shirt pocket The
trandator assisted the Detai neein getting the pages of his statement in numerical order
to allow the Detaineeto continue his statement

Detainee: My nameis Y unis Abdurrahman Shokuri. | was born in Morocco on 5/4/6%.
My family is very poor, made of nine males and five femaes. | studied middle school and
high school in the same city in Morocco. 1n 1988,1 decided to leave to and complete my
studies somewhere else. My hope was to go to Europe and finish my studiesthere. | never
had the chance to go but there was a chance for me to go to Pakistan. Pekistan had a
gpecid place in my heart from what | heard from the a-Tabligh (ph) groups about this
country.

3.a. 7. TheDetaineetraveled in June 2001 from Damascus, Syriathrough Turkey and Iran
to Jalalabad, Afghanistan,

The firgt accusation was about a-Tabligh group. | still do not understand because we can
split that accusation into two, so if you could repeet it to me please.

Personal Representative: | will repeat if for you.
Detainee: I'm sorry. | want number two.
Personal Representative: Okay, I'll read it in English first.

3.a.2. Prior to helping the Moroccan |slamic Fighting Group (GICM). the Detaineewas
involved with Ja'amal-Tabligh.

Detainee: It's not understood that point very well. I do not know that group at al. | have
never heard of it at all. | dare anyone that would even find any evidence or any name or
anything about this group againgt me. All the groups in the world have a newspaper or
maybe a paragraph about them and some kind of newspaper about certain groups.
Moroccan fighters, 1've heard of them at dl. | don't know who made that up. Most of this
accusation is about thisgroup and | do not know about this fighting group. | do not know
them. The other one about the a-Tabligh group, | will give you a summary of the al-
Tabligh and who they arc.

Jalam a-Tabligh was established in the country of Indiafrom the hands of one of the
Indian Scientists, Sheik Kandaholi (ph). This happened about one hundred or one hundred
and fifty years ago. It'san Idamic missonary group. It forbids violence against anyone.
It asks for forgiveness and love for al the people. No discrimination againgt any religion.
Idam isamessage from God to dl the people. Whoever is convinced of thisreligion, is
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free to deciderather to take that religion or not take that religion. The way they areisthat
they have good manners that were brought by the prophet Mohammed, peace upon him,
and all the other prophets also. It is aworth while group. In the past one hundred and fifty
years no one has accused it of anything, violence or terrorism. All the people know their
ideology and their idea. Violence or terrorism or hatred were not used by any members of
this group or any of that group. Their numbers are in millions. Their dogan is that there is
no politicsin religion and religion has no palitics. They understand the jihad, the jihad
againg sdf and the devil. Fighting is forbidden. Also another dogan is that the people of
Adam or humanitarian to be peaceful and not fighters or killers. My relationship to that
group isthat I met them in my country (Morocco) in 1985. | was raised on the hands of
the members of that group. After leaving Morocco, 1 had no connection to that group
whatsoever. Especidly in Pakistan, | did not know anyone from that group there. | do not
know where they came up with this accusation that | have a connection in Pakistan. Even
if something was made up about this group, the whole world would know that it's not true.
| spoke about this in the interrogation multipletimes. | told them that accusation is
supidity given by the Americansto the world, because the world knows the truth about
those people. | want to notify you also that al the interrogations, which are over 150 times
that | have been interrogated, | spoke the truth, the whole truth. | gave everything | haveto
theinvestigators or interrogators. AU my advices that were given to the interrogators, even
if they were useless, in my eyes, maybe to them it will be useful against those incidents
that were happening in those days.

I will complete my story. In the year 1990,1 left Morocco and went to Pakistan. My sister
and her husband accompanied me with my older brother. | went for immigration reasons.
Thisimmigration is the prophets way too, Prophet Mohammed peace be upon him, Prophet
M oses peace upon him, and Prophet Abraham and Jesus peace upon him, they all
immigrated, they went from one place to another. My reason was to finish my studies.

For sure my family was stabled in Bashower (ph) city. | followed this group that my
sister's husband worked for called the Humanitarian Committee. The Humanitarian
Committee is based in Saudi Arabiato support the immigrants and orphans of Afghanis.
After months | followed the same committee and after ayear in 1991, my sister's husband
passed away. | became responsible for the family. My brother went back to Morocco,
After aperiod of time, in the beginning of 1993, my sister went back to Morocco also. In
that time period | worked with another humanitarian committee called [Idamic
Humanitarian Charity. In 1994,1 registered and studied &t the Idamic University in
|damabad.

| had an idea and decided to finish my studies. In this time period 1993, both of my
parents passed away. My relationship to Morocco was just my parents. My brothers have
their own families and their own lives and situations. | didn't have anything in Morocco.
No house, work, or anything. My situation at the Universty did not help me at al because
my financia status was very difficult. The sudy hours of the program were very difficult
because it went by hours and not \&y years. | had to find another way to finish my studies
and I'd thought about Yemen alot. The study there is more affordable. People aways say
that hearing is not aways what you see. The Stuation there was not better the Situation in
Pakistan. | spent three monthsthere. | registered officidly in a Community College.
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Even getting a visawas very difficult there. | decided to go to Syria because | heard that
education in Syriais much better and studying there is much better and for sure that was
true. But registering at the college was very difficult also. They had multiple programs
but they had many, many religiousinstructors. During my stay in Syria, | worked as a
student in a Mosque with an Imam. | worked as a merchant also doing trade and sell. The
fird | seein Syria people who are Mudims and Chrigtians living in peace together
following the same rules in the same country. Even the Sheiks or the chiefs of tribes were
aways forgiving, especidly religious forgiving. They took importance on education.
Educating the heart and the mind are very important. | benefited alot in that field.

At the end of year of 1999,1 married ayoung Algerian woman and this was strange that a
Moroccan man married an Algerian woman. Thiswas strange especialy considering the
number women of in Morocco. We have alot of women in Morocco. Marriage thereis
much easier, getting married thereis.

In 1994 there was an incident that happened in my life that changed it in many ways. It
didn't happento me personally but it happened to my brother who was living with me in
Pakistan. When my brother returned to Morocco, he worked in the bureau office and all
hiswork was in Pekistan. | have dl officd paperwork to provethat When my brother
returned to Morocco, | Stayed there a period of time. The Moroccans arrested him. He
was tortured in the prison and was put under surveillance. This caused my family tolivein
fear. During thistime my parents passed away. So | told my brothers and sistersthat |
wanted to cometo Morocco, they al advised meto not come back to Morocco, because
they did not want problems. If | returned back there | would not have ahouseto livein
and would be forced to live with my brothers. All my brothers said they didn't want meto
return. For me, | decided to not go back to Morocco | did not want to put mysdf in an
awkward dtuation to the government, to me, or to anyone else. Even men | did not have
anything strange going onin my life. | wasin Pakistan and | was registered at the
Moroccan Embassy and through the Embassy | registered at the university. Everyone who
went from Morocco to Pakistan was arrested. Any Moroccan that went to Pakistan who
went back to Morocco was arrested and his passport was taken away from him and he was
interrogated. So this caused meto cut al of my connections to Morocco. For that reason |
preferred to marry awoman that wasn't Moroccan. In the year of 2001, my financia
Stuation was very difficult. In Syrial couldn't find ajob that would fit me. In the sixth
month of 20011 choseto travel to Afghanistan. At the beginning, | wanted to go to
Pakistan but they were forcing al of the Arabs out. | heard all the charity organizations
left Pakistan and went to Afghanistan. So, | thought that maybe | would find the same line
of work that | was working before there. Especialy charity work isabig thing in life.
Helping the needy, the poor, and the Orphans, Especidly inour religion, it'saduty. It's
what God wants from us. So now | will answer why | traveled from Syriato Iran and then
to Afghanigtan.

3.a.l. Thedetaineetraveled in June 2001 from Damascus, Syria, through Turkey and
Iran, to Jalalabad, Afghanistan.
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Detainee: | am very shocked that thistravel is an accusation. My Moroccan passport
adlowsmeto trave to any placein the world, even Isragl, which most passports are not
dlowed to travel. Z traveled on an officid visa. | chose that path because it was cheaper
for me. I've never hear from any country to forbid that kind of travel. So | do not know
how thistravel could be an accusation against me. My travel to Afghanistan again was to
find work and for sure when | got to Afghanistan | got stabled in Kabul city. Over there |
found a house that belonged to Moroccans. So when | arrived to Pakistan | found alot of
Moroccansin that place. | felt very strange to travel to a country and find brothers that are
willing to help others, especidly people from Morocco. When | went there, | did not find
employment. There was only charity organization there. They alow Saudis to work there.
When | arrived there, my wife had avery strange disease, gasin the kidneys. | had never
heard of that before. Here was no treatment for that in Kabul. So | decided to leave. But
exiting Afghanistan was not as easy entering Afghanistan. Bntering Afghanistan is not like
exiting Afghanistan. | tried with al my will and effort to leave but it was amost
impossible. | was hoping for thingsto get better but | still wanted to leave as soon as
possible. During that time Z was active in something very smple, Z can talk about it if you
would like. Z find it like a charity work and work that God likes according to me. But | do
not know if your holinesswould agree with this or not. When Z arrived in Afghanistan, |
found a group of Moroccan youth and they were all complaining about one thing. A lot of
people want to use the Moroccans. How come alot of people want to use them? We had
to find asolution for this problem. We chose to open a guesthouse for the Moroccan to
protect them from other ideas. We did not succeed in thisalot. The guesthouse only had
17 people. AH of these people did not have aconnection to anything that hasto do with
fighting. They were not fighters. They had no connection to and were not associated with
any other group at all. Most of them were homeless or they did not have anyone. But they
were convinced about the same thing that what happensin Afghanistan (incomplete
thought).

| want to talk about a Situation or astory. The peoplein the guesthouse had the same ideas
about who the Taliban was and the truth about Bin Laden and other groups in Afghanistan.
The group had a specia program so no fingerswere pointed or accused of anything from
Arabs or anything likethat

| will start in the Moroccan house. This house had no enemies what so ever; it was not
enemy to anybody. Far away some old accusations were put against it. They did not have
any persona enemies and they were not enemies of any side. Eventhe Tdiban and dl the
accusations they had against them. The leader of the Northern Alliance (inaudible) and al
the militias belonging to that group, to Dostum (ph). This speaking of Afghan, this group
inthat guesthouse, the M oroccan house, died there fighting with the Tdiban and anyone
else was stupidity and there is no value and no benefitsin fighting. In our religion of
Idam, it teaches usto forgive other Mudims, forgive them. And thefighting between
Mudimsisforbidden. The fighting between Afghan, between themselves, lasted for about
20 years. There was vaue and no good came out of that fighting between those people.
The best thing to do issit somewhere far, far away from those people and what's
happening in that country. That's what happened. Even our program in the guesthouse,
we had a program about studying and education. We had another house outside Kabul, the
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same house that was cadled Amd Jahadar (ph). It had no connection what so ever to
fighting. IV e never heard of that before. Jahadar (ph) is taken from the jihad against the
inner self and againgt Satan, like | said before. If you want meto talk to you about the
Amad Jahadar (ph) | can tell you the ideology and anything you would like about it. If you
want to ask me about the fighters, the combatants or the fighters, | do not know anything
about that. Something else al so, something else was mentioned, like we had acamp or
something and we shot Kaashnikovs?

Personal Representative: It was number ten in the summary of evidence.
3.a.10. The Detainee obtained AK-47 riflesand amortar fromthe Taliban.

Detainee: We had an AK-47 to protect ourselves. The mortar was not working. It was
broken. It did not belong to mepersonaly. It wasnot mine. | said it multipletimesthat |
did not train and did have apersona wegpon and did not need that at anytime. Thereis
another thing after that

Persona Representative: Would you like me read dl of the accusations now?
Detainee: No, I'm stilling talking about...

Personal Representative: Another accusation or what?

Detainee: Something about the front lines.

Tribund President: Perhaps number eleven.

3.a. J1. Membersof the GICM trained in an area between Kabul and thefront linesagainst
the Northern Alliancewherethey fired AK-47s.

Detainee: Thisis not true. The truth is that we had a house outside Kabul. It was avery
big, vacant house. We found the place because we wanted to be outside the city. It was
very far away from fighting aliances, about five hours and about half an hour away from
the Kabul city. We did not see any fighters. We did not have fighters by us. We did not
hear fighting. Wedid not seefighting at all. That wegpon wasto guard the place. There
were d| different kinds of animals living around that place. There were a so, thieves,
smugglers, and robbers. We took that weapon from the Taliban government. We did not
buy it from the black market. In the ninth month (September), when the incident
happened, they returned the wegpon that was giving for usand it was not used to fight at
al. Like| said beforethis place wasto raise sdf. Especially for people who want to ook
at the sky and the stars and pray and meditate. Even the new people that came to the
house, liked the weather and the sun. They never wanted to go to other places or to other
camps. They stayed there because they liked the place. It was a very nice place. It had
water and greenery, and abig garden. | do not know what's strange about being ina
house. We only stayed two months in that place and then we l€ft it. The same guesthouse,
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we locked it after the incident of September 11" and every person went their way. There
was no name |eft there with the name of Amal Jahadar (ph). It was not |ft there.

| can aso talk about the situation of the Moroccan guesthouse fter the incident of
September 11™. After this strange incident which shocked the world, and the United States
accused d Qaidaand personally UsamaBin Laden, the manager at the Moroccan house
met with everyone there. They decided to close the guesthouse. They advised everyone
there to leave Afghanistan in anyway. It happened, the house was locked and everyone | eft
at the end of September. | personally traveled to Jaldabad, which was the closest city to
Pakistan or to exit Afghanistan. It is known by everyone in Afghanistan that Jalaabad has
no connection to fighting in Afghanistan. After the Taliban government fell there, the
rulers were tribal and so the Situation there stayed stable. Something unexpected
happened. One of those days, | do not know exactly when, maybe October, Kabul fdl. A
day before | was ableto make my wife leave Jaaabad to Pakistan. What we decided was
that on the next day | would follow her. Even though she only took a small amount of
money, of Pakistani money, thinking that | would follow her the following day, | would be
going to follow her and get therest our... | was surprised the next day that Jalaabad fell.
So dl theroads and all the ways to Pakistan were stopped or they were cut | was forced to
escape with other people. The only way that was |eft was through the mountains. | stayed
in avillage there with Afghans. It was the month of Ramadan. | tried any and every way
to leave the country. But all roads were very highly guarded. The person that was
guarding those roads was an Afghani leader called Hirdid Ali (ph). Hewasknowntobea
smuggler before. He is known for having raped alot of women and killed alot of people.
It was impossible to put my life in danger and take those (inaudible) to fight thisman. So
on the twentieth of Ramadan, | tried anyway so | could meet with my wife before the
holiday. One of the Afghans went with me. It took us about a week and we entered
Pakigtani land.

| will answer the point.

3.a. 12. The Detaineeleft Jalabad on foot in November of 2001 when thecity fell and was
arrested by Pakistani policeon 19 Dec 01 ashetried to cross Afghani stan and Pakistan
border.

Detainee: That is not true because | was in Pakistan. | was in Pakistan for two days. After
that | decided to go from one city to another but in the market somebody saw me and
noticed that | was Arabic. He started talking to me and the police interfered and said you
shall comewith us, so | went with them to the police station. They told me that they don't
have any problemswith me. They just want to make sure that my citizenship is Moroccan
or not and we will send you to the Embassy in Idamabad. So they put mein asmal prison
and they took me by a vehicle to another prison. There | found other Arabs. | asked them
how and where they were arrested and they told me they were trying to leave Afghanistan
and they were arrested. Then at night, we were transferred to another jail with alarger
group of people. Later | found myself in another prison and over there | found a group of
people who are with mein this place now. From that prison we were given to American
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soldiers. With dl thistravel 1've seen any fighting, an American airplane, the Northern
Alliance, | haven't seen any of that. That's my story.

Persona Representative: Would you like to now go through each one of these evidences
and get your response?

Detainee Yes.

Persond Representative: | know you have already answered alot of them but we can go
through.

3.a\ 1. The Detaineetravel ed in June 200J from Damascus (ph) Syriathrough Turkey and
Iranto Jalalabad, Afghanistan.

Detainee Yes.

Persona Representative: | believe you answered morethanthat |sthere anything else
you would like to add to the point that you haven't already?

Detainee No.

3.a. 2. Prior to helping formthe Moroccan Islamic Fighting group (GICM), the Detainee
wasinvolved with Ja'amal-Tabligh.

Detainee: | answered that question that | was with a-Tabligh group in Morocco and | did
not have any connection to them when | left Morocco. And the second part of that
question, the GICM, I've never heard of that group. Never heard of that group before. |
want to tell the Tribuna Members that there are alot of Moroccans in Afghanistan. | don't
know exactly what they are talking about honestly.

13.a. 3. Ja'amal-Tablighisa Pakistan based | slamic missionary organi zation that hasbeen
used ascover mask travel and activitiesof terrorist including membersof al Qaida.

Detainee: Answering that question, it'simpossible. The d-Tabligh group don't allow any
of their peopleto talk about violence, jihad, or hatred or anything to do with that. The
world intelligence should know that. Security inside the a-Tabligh group is very strong.
They don't alow anyone suspected of being aterrorist or anyone who is suspected of
sitting with them. Even if heisin there and he says something that's wrong, they will tell
him to leave the meeting. | do not know how to answer that.

3,a.4,The Detainee wasthe head of the Military Commission of the GICM whichisthe
Moroccan Islamic Fighting group.

Detainee: Like | said before, I've seen training. | have knowledge at al of military
training. |'ve never received the training. And |'ve never heard this fighter group. In my
wholelife I've never heard of it.
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3.a.5. The GICMisassociated with and supported by other known terrorist groups
including the Libyan Islamic Fighting Group...

Detainee: Can | answer point by point? The Libyan Fighting Group, the whole world
knows that group. There were enemies between them and us, many enemies. The house
of Moroccan and that group were enemies of each other. The reason for that wasthat this
group, the Libyan Ilamic Fighting Group accused the Moroccan house of being an
intelligence house. We used to make people aware of the dl the groups and keep them
away from dl the groups. Those people had some Moroccans with them. So they would
say things about us that were not true. How can someone who is an enemy of someone
else be a supporter at the sametime. How could that be possible?

Persond Representative: The next group is Hizb-E Idami Gulbuddin.

Detainee: This politica party was active in Afghanistan between the civil war from 1992
to 1995. This party was finished so how can the Moroccan have a connection with that
group?

Persona Representative: d Qaida

Detainee: | wouldliketo talk on whoisBinLaden. | personaly went to Afghanistanin
1990. | heard the name Bin Laden after the Gulf War. During this time, most peoplein
Bishou (ph) were making us aware of this man. Almost telling usto stay away from this
man. During that time, Bin Laden was nobody and everyone was accusing Usaraa Bin
Laden of being Saudi intelligence agent or working for the Saudi government. And his
wedlth comes from the Saudi government, especialy Turki ad Farsa(ph) the head of Saudi
intelligence. After that, | heard that Bin Laden was stripped out of his Saudi citizenship
and exiled from the kingdom. | was shocked that thiswould be a new game that the Saudi
government would be playingwith us. Especialy during that time period there was
fighting between Afghani's political parties and most people were taking arole of trying to
bring peace between those political parties and bring them together.

Bin Laden was the only person who would leave Afghanistan and go to Sudan inavery
strange way. He was supposedly to comein and try to bring peace between people but not
leave the country and take all of hiswedth and evacuate the country. When he got to
Sudan, they received him like ahero. He became a close friend to Sudan's president and
second person in charge in the Sudan. People were shocked. How could someone who
was exiled, kicked out of their country to be third person in charge of Sudan? How could
Sudan sacrifice arelationship with the world, Saudi Arabia for that person? Most people
thought this man Bin Laden, was a double agent working for Saudi government But he
would not be adanger to anyone in anyway intheseyears,

Second, we heard that he would be leaving Sudan, going to Afghanistan and when the civil
war between the politica parties ended; he would |eave Sudan and go to Afghanistan.
Everyone was asking, what's the role of this man? Why did he come back? After that, we
ISNi# 197
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heard about the terrorist thing that happened in Kenyaand in Nairobi. A ot of Mudims
were victims of those attacks. People were asking why did he do this? People were
guestioning why he migrated so many Arabs that were living in Pakistan and moved them
to Afghanistan. AH of this was because of Bin Laden. A lot of people lost their business,
their job, they lost almost everything because of this strange (thing) that Bin Laden did.
After that we heard about another terrorist attack on an American ship in Y emen. People
were shocked about thislunatic attack and it was done in the name of Idam.

In every meeting that happened, people would say that Usama Bin Laden is dangerous to
the people, he's dangerous to us, he's dangerous to everyone around him. The people that
made that aware to people was the Moroccan house. They would advise people about Bin
Laden. | was one of the people that was telling others that Usama Bin Laden is someone
dangerous, someone who is abad person, and a crazy person and that what he doesis bad
for Idam. How can he be the only person in the world to say that jihad isfighting
Americans? How could he just make that up? We were very honest in what we said
against Bin Laden. For that reason, we received alot of threats. But that was not
important to us. We kept saying bad things about Bin Laden and about a Qaida.

Personal Representative: The next group is the Egyptian... Are you done with Bin Laden?
Detainee: What is the next group?
Persond Representative: The Egyptian Idamic Jihad.

Detainee; | do not know that name.

Personal Representative: Okay, the next oneis the Egyptian National Tarouat Salah.
Detainee: | do not even know the meaning of the name,
Persona Representative: The next oneisthe Tdiban.

Detainee: The Taliban came about around 1995. A person in Pakistani Intelligence wrote
abook about the Taiban. The Taibanismade up by the Pakistani Army or the Pakistani
Intelligence. Their interest isto do whatever is beneficid for the Pakistani government.

S0, most to the accusations or most of the things were pointed at the Taiban government
and they would ask, who is Mullah Omar, where does he get his money, and where does he
get his support? Peoplein Afghanistan who had knowledge about the Afghani situation
would make us aware and tell us about those people. Speaking of the Taliban or Shelk
(inaudible), there was fighting between Mudims. According to me and other peoplein the
Moroccan house, fighting between Mudims was forbidden and killer and the victim will
bein Hell. How can these people be that way? That'swhat | have.

Personal Representative: Okay, and the last group isthe Algerian Armed Ilamic Group.
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Detainee: The Moroccan house was established about 2000,2001 by this Algerian group
that is pretty old, maybe since 1992. They were known to have terrorist attacks in Algeria
Itisknown by al peoplethat thisis aterrorist group that killed women, children, and even
animas. In Algerian there was two groups. Algerian Intelligence were killing peoplein
the name of Idam and thisterrorist group was killing people in the name of Idam and
Idam isinnocent of killing on both sides. So | do not know what they mean by support
from those groups. | don't know what they mean. Those 17 people at that guesthouse and
they were supporting all those groupsin the world, how could that be possible? Honestly,
that'slike one of thejokesthat heard in thisplace.

Persond Representative: Okay, the next piece of evidence is number six:

3.a.6. TheGICM alliesitself with al Qaida and suppliespersonnel for al Qaidafor
operationsabroad.

Detainee: The Tribuna know now my opinion of Bin Laden and terrorism. | have no
connection what so ever with al Qaidaand ask the Tribunal, what is the evidence that you
have to prove that point Tve been here for three years. If they ask right now about my
wife, which isthe closest person to me, | do not know anything about it.

Personal Representative: Okay, the next oneis number seven:

Sa. 7. TheGICM, with assistance fromal Qaida, plannedto carry out attacksagainst U.S.
citizensinforeign countries.

Detainee: That doesn't need an answer.
3.a.8. The detai nee associated with known al Qaida members.

Detainee: Who are those members? If you ask me about any person, | will honestly
answer you. But ifyou tell methat | knew people, | do not know people. Ifyouaskme
about an actor or an actressin America, | could answer about that | will even tell you
what kind of clothes they wear. But, how can | answer this kind of question? | assure you
that | do not know anyonefrom al Qaida.

3. a. P. Thedetaineeisassociated with aformer Afghan Arab linked to an al Qaida sleeper
cell inMorocco.

Detainee: Likel said before, | do not know anyonefrom a Qaida. | am not connected to
any a Qaida people. None of my friends or family have any connection to al Qaidaand |
dareyou bring any person from a Qaidathat says| am connected to them.

Persona Representative: Okay, the next one, ten, | know you dready answered. Would
you like to add something briefly?

3.aJO. The Detainee obtained AK-47 riflesand amortar fromthe Taliban.
[S\# 197
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Detainee: Like | mentioned before, the weapon was taken from an officid, officidly and it
was turned to the government after two months. It was not fighting at all.

Persond Representative: Okay, number eleven (read bullet), | know you answered this
oneaswell. Do youwant to add anything to your answer?

3.a.11. Membersof the GICM trained in an area between Kabul and thefront linesagainst
the Northern Alliancewherethey fired AK~47s.

Detainee: Like | mentioned before, this house was for self-improvement, meditation for
people to relax and spend some good time. 1t was a beautiful house with anice garden. It
had no connection to fighting, training, or anything like that.

Persona Representative: Okay, and the last one, number 12 (read bullet).

3,a. 12. The Detaineel eft Jalalabad on foot in November of 2001 when the city fell and was

arrested by Pakistani policeon 19 Dec 01 ashetried to cross Afghani stan and Pakistan
border,

Detainee: | answered that.

Personal Representative: | know you aready answered that
Tribuna President: Doesthat conclude your statement?
Detainee: | hopeso.

Tribuna President: We may have some questions for you. Would you be willing to
answer some questions?

Detainee. Any questions.

Tribund President: Persona Representative, do you have any questions for the Detainee?
Persond Representative: No ma'am.

Tribuna President: Recorder, do you have any questions for the Detainee?

Recorder: No maam.

Tribund President: Do any Tribuna Members have any questions for the Detainee.

Tribuna Member's guestions

Q. Sir, do you have any enemies which would fabricate evidence against you?
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A. Yes.

Q. Who are those enemies?

A. Thereisaperson who is here called Abdual Rahim Asolri (ph).
Q. How isthis person your enemy?

A. | did not know him before and | hadn't heard of his name. | was shocked at when |
came to Cubathere was a person in front of me called Abduall Rahim Asolri (ph).
This person was a spy in Afghanistan and was arrested in Afghanistan. He was
tortured by al Qaida and detained in the Taliban prison. One day | was joking with
him and laughing so | was shocked when | heard avery strange story from him. He
told me, "I apologize, | am sorry. I've talked about you in the investigation." | was
shocked and wanted to know what he said and what happened. He said that in
Kandahar, he was interrogated, detained, and tortured and afemade interrogator
took her clothes off in front of him and doing very strange things in front of him.
When he saw an dbum of pictures he told them that | looked like a man that was
detained and tortured in Afghanistan. He mentioned aname that was (inaudible).

It was anamethat | haven't heard before. | was shocked and everyone that was
standing by was shocked aswell. He said that later inthe interrogation, he spoketo
them and said that what he said was not true. He said that he made amistake in
identity because the picture looked like another. He said that he told them that hed
given them the wrong information. | was shocked that during the whole year the
interrogators were speaking to me about the same subject. | wouldtell themto go
to that person and them because that's how that information came about That's the
first person.

The second person isthis Iragi person here. His nameis Alkhan Ani Eraki (ph).
Thismanisaso aspy and was arrested in Afghanistan, He spent timein the
detention facility in Kabul at the hands of the Taliban. | saw him first at the camp
in Kabul. In the American military camp in Kabul. | spent about two months
there. There was no conversation done between us, or any kind of relationship
between us. When we came to Cuba, about awhole year we met at the same
detention facility. This man with other groups of Iragis made up away or a
solution, avery stupid solution, to how to leavethisplace. They are Shiitesand all
the Arabs that are here are Sunni. Those Arabs are enemies of Americaand those
Shiite Iragiswere al friends of Americans. Those people did very strange thingsto
cause problems and conflicts between Sunnis and Shiites. They cursed the Prophet
wife, peace upon him and friends of the prophet, peace upon them, and religious
scientist in general...

Q. Ifl could interrupt you. al | was interested in was what enemiesyou had. |
appreciate your answer but it's getting alittle more detailed then | redlly need
it.
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A. He'snot an enemy with me, but I'm explaining to you how this came about.
This man, when they put me close to him. He started to curse other young people
in the prison and those people were cursing him back. In aout a month, he told
me that he saw my picturein the investigation and he told them, "I do not know
this man and thisis the end of our investigation." But when this happened, the
cursing between the group and him, he told me, he started to threaten me that he
would accuse me of the same things he had accused Abdudl Rahim Asolri (ph)
of. He threstened me with that.

Tribuna President: | want to thank you for participating today in this Tribunal. Isthere
anything else that you would like to present to us?

Detainee: | just want to make asmd| statement. Me (inaudible), the only way | know the
United States is through movies from Hollywood or through cartoons. I'm a big fan of a
lot of their singers. | was shocked, the first time | saw an American soldier was at
Kandahar Air Base. Thiswas the firgt time | had ever seen an American man. | do not
want to talk about dl the pain that | suffered. Prom the first moment that | was sent from
Kandahar to Afghanistan or given by the Pakistani government or forcesto the American
forces, | spent five months in Kandarhar. Maybe two years and five monthsin this place.
All this| really do not want to think about the time. A lot of people investigated me and
I've seen alot of strange things. | wanted to mention some thingsthat | think are
important in this Tribunal.

If this Tribund thinks of me as an Enemy Combatant | find that very strange and iunny at
the sametime. 1've never fought anyone and have never even had the interest to fight
anyone. I'm not an enemy of anyone. | don't have an interest to be enemy of anyonein
the future. 1 do not alow for anyoneto call me an Enemy Combatant when | don't
congder them to be enemies. | want to mention things that have happened to mein
Cuba...

Tribuna Presdent: Let's take a brief recess. We need to do that Would you like some
water or anything?

Detainee: Yes.

The Tribunal took a short recessand reopened after four minuteshad passed
Tribuna President: I'm sorry but we did need to take a recess. Please continue.

Detainee: When | came to Cuba, after two months of interrogation, | was offered
something very strange. | do not know, | was talking to someone and | do not know what
Sde they were from but it seemed to be that they are from International Terrorist
Depatment of Defense. They asked me to work with them as an agent. To me, that was
very strange. | refuse to work as a spy for any country in the world or for whatever was
offered. | meant that but not as a spy. | agreed to do this on the basis of one reason. | fdt
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it wasreligious obligation to tight Bin Laden. At that time, | waswilling to put my lifein
danger just to get rid of that man Usama Bin Laden. The interrogators didn't take that
serioudy. After two years and five months that | have stayed here, | found that | wasvery
week person. Especidly that | am an ill person. | am sick from top to bottom. At that
time | waswilling to do anything. Not for the United States or America honestly, but for
the humanitarian issue. Especidly, after | found my brothers being tortured in Kandahar
and here. Especidly after | have seen aperson who was 105 years old that was pulled by
the military and treated the worse way. Other smilar aged people who were 85,95 years
old and sick people aso who are here. They do havetheir own procedures but | was not
ableto do al that. How could all of these people suffer and not Bin Laden? A person who
iswilling to sacrifice hisown life to get rid of an American enemy Usama Bin Laden how
could he be an Enemy Combatant?

Also in Kandahar something strange happened. When | got to Kandahar | made
respongble for thetent, which could hold 55 people and twice it has happened that aguard
that came into the tent and he dropped his keysin the tent. The people were able to take
those keys and do whatever they want. But twice | have taken those keys and given them
back to the guard. Also, asoldier dropped his knife, which contained a spoon, fork,
utensils, and can opener and people who did not care would have been able to do
something with the knife. But, | took that knife and | gave it to the guard. We would
awaystalk to the young people and tell them how the United States had justice and
equality isnot like Pakistan or other countries. Some of the young people were tortured
and interrogated and were not well treated but when | spoke to them, | convince them that
Americaisacountry that goes by laws and isajust country. The truth is mat the United
Statesis the greatest country in this world. The United States has brought security to the
world through all these operations like WWI and WWII. The United States has brought
security to thisworld. So, | was shocked to see some of the American soldiers and how
they act in front of people. | am even shocked at the American government

When | firg saw myself in Kandahar, it waslike | wasin acinemaor amovie. | saw a
moviein 1996 caled 'The Siege". The movie was about terrorists carrying out terrorist
attacks in the United States. This comes from being accused of that. The CIA and FBI
were not successful in finding that terrorist group and the United States Army interfered
and gathered dl the people of Arabic decent and put them in aland cage or camp just like
it happened in Kandahar. | was shocked, thinking am | in that movie or on astagein
Hollywood? Is this happening? Sometimes | laugh at myself and say when does that
movieend?

| put my voice with the voices of people who condemn this kind of treatment. The victim
of thisis not the American government but the American citizens. Tliat's the truth.

The Tribunal President confirmed that the Personal Representative had no further
evidenceto present and that the Detai nee had no previously approved witnessesto
present to the Tribunal and closed the open session.
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TheTribunal President explained theremainder of the Tribunal processtotheDetainee
and adjournedtheopen session.

AIOTENTICATrON

| certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Army
Tribuna President
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